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ACTA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT

Acta núm.: 2/2017
Caràcter:  Ordinari
Data: 16 de febrer de 2017
Hora que comença:19.00 hores
Hora que acaba: 21:20 hores
Lloc: Sala de Plens de l'Ajuntament

PRESIDEIX

Annabel  Moreno Nogué, alcaldessa de la corporació

REGIDORS ASSISTENTS

Primer tinent d’alcalde: Ramon M. Vinyes Vilà 
Segon tinent d’alcalde: Josep Manel Nogueras Iglesias 
Tercera tinent d’alcalde: Isabel Roig Casas 
Quart tinent d’alcalde: Joaquim Mas Ferré
Cinquè tinent d’alcalde: Jordi Muñiz Palmero
Laia Martín Romano
Carles Sala Parra 
Estanislau Fors Garcia, 
Xavier Masgrau Gonzàlez
Susanna Mir Julià
Soraya Real Iglesias 
Joan Miquel Llodrà Nogueras
Viviana Pérez Clausen (s’hi incorpora en el  punt núm. 2 de l’ordre del dia, quan són les 19:05 
hores)
David Caldeira Bacardit 
Gerard Termes Serra 
Belén Quintero Aragon 

ACTUA COM A SECRETARI

Sergi Ribas Beltrán, secretari de la corporació, i hi assisteix la interventora, Sra. Mònica 
González Serra (aquesta abandona la sessió finalitzat el punt número 13 de l’ordre del dia, 
quan són les 20.10).

Com a qüestió prèvia, l’alcaldessa, Sra. Moreno,  sotmet a votació la incorporació en l’ordre 
del dia i per urgència de la proposta d’acord corresponent a “Aprovació del conveni sobre la 
cessió d’ús dels locals 10 i 11 ubicats a la primera planta de l’edifici Xifré d’Arenys de Mar a 
l’entitat Associació Aprenem Maresme, Associació de Familiars de Persones amb TEA 
(Trastorns de l’Espectre Autista).

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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Sotmesa a votació aquesta incorporació per urgència, s’aprova per unanimitat i, en 
conseqüència, amb la majoria que preveu l'art. 103.3 de la refosa de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya.

ORDRE DEL DIA

1. Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió celebrada el dia 26 de gener de 2017.
2. Aprovació de la finalització del procediment de l’expedient sancionador S16/859 F.G.C.
3. Resolució del recurs de reposició interposat pel Sr. S.G.A. contra acord de Ple de data 21
de desembre de 2016, d’imposició de sancions en l’expedient sancionador S16/617.
4. Aprovació de l’expedient de licitació per a l’explotació del bar restaurant del camp de futbol.
5. Donar compte de l’informe de morositat i PMP del 4t. Trimestre de 2016 de l’Ajuntament.
6. Donar compte de l’informe de morositat del 4t. trimestre de 2016 de la Radio Arenys.
7. Donar compte de l’informe sobre l’avaluació del compliment dels objectius d’estabilitat
pressupostària de la Llei orgànica 2/2012 del 4t. Trimestre de 2016.
8. Donar compte de l’execució del pressupost corresponent al 4t. trimestre de 2016 en
compliment de les Bases d’execució del pressupost.
9. Moció presentada pel grup municipal de Junts per Arenys de modificar l’ordenança municipal
de tinença d’animals.
10. Moció presentada pel grup municipal de Junts per Arenys d’adhesió al pacte nacional pel
referèndum
11. Moció presentada pel grup municipal de la CUP per la preservació del territori i contra la 
variant de Valldegata.
12.. Donar compte dels Decrets d’Alcaldia núm. 57 al 158/2017.
13. Donar compte dels acords adoptats per la Junta de Govern Local.
14. Precs i preguntes.

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

L’alcaldessa, Sra. Moreno,  obre la sessió.

1. APROVACIÓ D’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ CELEBRADA EL 
DIA 26 DE GENER DE 2017

Se sotmet a aprovació l’esborrany de l’acta de la sessió celebrada el dia  26 de gener de 2017, 
distribuïda als assistents juntament amb la convocatòria, que és aprovada, per unanimitat, sense 
cap esmena.

2. APROVACIÓ DE LA FINALITZACIÓ DEL PROCEDIMENT DE L’EXPEDIENT 
SANCIONADOR S16/859 F.G.C.

L’alcaldessa Sra. Moreno dóna compte d’aquesta proposta d’acord:

“Atesa la resolució d’Alcaldia, Decret 1331/2016, de 16 de setembre, d’incoació de l’expedient
sancionador al Sr. F.G.C.

Atès el que disposa l’art. 15 del Decret 278/1993, de 9 de novembre, sobre el procediment
sancionador.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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Vista la proposta de resolució formulada per la instructora de l’expedient, de data 10 de 
novembre de 2016, que literalment transcrita diu:

“PROPOSTA DE RESOLUCIÓ de l’expedient sancionador S16/859, incoat al Sr. F.G.C., amb DNI 
xxxxxxxxxx i domicili a xxxxxxx, per presumpta infracció administrativa, segons Decret d’Alcaldia 
1331/2016, de 16 de setembre.

Atès que per Decret d’Alcaldia 1331/2016, de 16 de setembre. es va acordar incoar expedient 
sancionador contra el Sr. F. G.C., com a presumpte responsable d’una infracció administrativa de 
caràcter greu prevista a l’art. 50.2.a) de l’Ordenança municipal de tinença d’animals consistent en 
deixar lliure un animal potencialment perillós o no haver adoptat les mesures necessàries per evitar 
llur fuita o pèrdua.

Vist que en data 5 d’octubre de 2016 es va notificar l’esmentat Decret 1331/2016 a l’interessat, 
juntament amb el corresponent plec de càrrecs que va formular la instructora de l’expedient.

Vist que durant el termini d’audiència l’interessat no ha presentat al·legacions.

D’acord amb l’article 13 del Decret 278/1993, de 9 de novembre, sobre el procediment sancionador
d’aplicació als àmbits de competència de la Generalitat, formulo la següent

PROPOSTA DE RESOLUCIÓ:

FETS IMPUTATS:

Deixar lliure un animal potencialment perillós o no haver adoptat les mesures necessàries per evitar 
llur fuita o pèrdua, tal i com es desprèn de la denúncia efectuada per la policia local d’aquest municipi 
en data 6 de juny de 2016.

PERSONA PRESUMPTAMENT RESPONSABLE:

Sr. F.G.C., com a propietari d’un gos potencialment perillós, de conformitat amb l’article 50.2.a) de
l’Ordenança municipal reguladora de la tinença d’animals de companyia.

FONAMENTS JURÍDICS I INFRACCIÓ:

Els fets relacionats són constitutius d’una infracció administrativa de caràcter greu prevista a l’article
50.2.a) (Deixar lliure un animal potencialment perillós o no haver adoptat les mesures necessàries per 
evitar llur fuita o pèrdua) de l’Ordenança municipal reguladora de la tinença d’animals de companyia.

SANCIÓ D’APLICACIÓ:

A aquesta infracció li podria correspondre una sanció pecuniària que va de 150,25 i 1502,53 euros,
segons l’article 53.1 de l’Ordenança municipal reguladora de la tinença d’animals de companyia.

AUTORITAT COMPETENT PER RESOLDRE I NORMATIVA QUE LI ATORGA 
COMPETÈNCIA:

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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L’article 35.2 de l’Ordenança municipal reguladora de la tinença d’animals de companyia atorga 
competència al Ple de l’Ajuntament per resoldre els procediments sancionadors en el cas d’infraccions
greus comeses en el terme municipal.”

Atès que ha transcorregut el termini corresponent i el titular ha presentat escrit d’al·legacions, 
en què al·lega que va portar 3 dies la gosseta, un cadell de 8 mesos, a casa del seu pare perquè 
havia de marxar fora, que el pare una tarda a les 6 va sortir un moment a buscar el pa i la 
gosseta es va escapolir de la sala on estava tancada per les reixes de la finestra, d’11 cm 
d’amplada, que l’animal, que no és altament perillós perquè és d’una raça petita (mescla), 
només va estar uns 20 minuts al carrer i no va cometre cap fet greu ni cap anomalia, que 
demana disculpes en nom del seu pare i del seu, que es va tractar d’un accident sense voluntat.

Vist que l'agent denunciant, un cop se li ha donat trasllat de les al·legacions als efectes 
d'informar al respecte, es ratifica en la denúncia, perquè considera que, tot i que no existeixi 
un dol evident de deixar que el gos s’escapoleixi del lloc on era, creu suficientment acreditat 
que durant el temps que el gos, considerat de raça potencialment perillosa i especificat per la 
Llei ordinària 10/1999, de 30 de juliol, va estar de manera descontrolada a la via pública, hagués 
pogut crear un perill per a la resta d’usuaris de la via (vianants majors i, en especial, menors 
d’edat), que l’animal durant el temps que va estar al carrer anava sense morrió, quan és d’ús 
obligatori per evitar lesions a persones per les reaccions que pugui tenir el gos de manera 
descontrolada i imprevisible davant l’apropament d’una persona.

Atès que correspon al Ple imposar les sancions de caràcter greu i molt greu de conformitat 
amb l’article 56.b).

Vist el que es disposa a l’article 50.2.a de l’Ordenança municipal de tinença d’animals de 
l’Ajuntament d’Arenys de Mar.

Vist el que disposa l’article 87 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les
administracions públiques i del procediment administratiu comú, modificada per la Llei 4/1999, 
de 13 de gener, sobre la finalització del procediment.

PROPOSO al Ple l'adopció dels següents acords:

1. Desestimar les al·legacions presentades pel Sr. F.G.C. d’acord amb l’informe de l’agent de la
policia local de data 17 de gener de 2017.

2. Imposar al Sr. F.G.C., per una infracció administrativa de caràcter greu prevista a l’article 
50.2.a) de l’Ordenança municipal de tinença d’animals consistent en deixar lliure un animal 
potencialment perillós o no haver adoptat les mesures necessàries per evitar llur fuita o 
pèrdua, una multa de 150, 25 euros, atès allò manifestat a la proposta de resolució, segons la 
tipificació jurídica i d’acord amb les competències i potestats que es manifesten a la part 
expositiva del present acord, tenint en compte l’art. 53.1 de l’Ordenança municipal de tinença 
d’animals, i també l’art. 131 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú, modificada per la Llei 4/1999, 
de 13 de gener, i d’acord amb el que disposa l’art.15, del Decret 278/1993, de 9 de novembre, 
sobre el procediment sancionador.

3. Notificar el present acord al Sr. F.G.C., amb la corresponent instrucció dels recursos que

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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contra aquest poden interposar-se.

4. Comunicar-ho a l’Organisme Autònom de Gestió Tributària.”

Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per unanimitat.

3. RESOLUCIÓ DEL RECURS DE REPOSICIÓ INTERPOSAT PEL SR. S.G.A. 
CONTRA ACORD DE PLE DE DATA 21 DE DESEMBRE DE 2016, D’IMPOSICIÓ 
DE SANCIONS EN L’EXPEDIENT SANCIONADOR S16/617

L’alcaldessa Sra. Moreno dóna compte d’aquesta proposta d’acord:

Atès que per Decret d’Alcaldia 1034/2016, de 6 de juliol, es va acordar incoar expedient 
sancionador contra el Sr. S.G.A., com a presumpte responsable de:

- una infracció administrativa de caràcter lleu prevista a l’art. 45.5. de l’Ordenança municipal de 
tinença d’animals consistent en no inscriure el gos de raça potencialment perillosa al registre 
específic del municipi.

-una infracció administrativa de caràcter greu prevista a l’art. 44.1 de l’Ordenança municipal de 
tinença d’animals consistent en dur el gos sense morrió per la via pública, quan aquest és 
considerat de raça potencialment perillosa.

- una infracció administrativa de caràcter greu prevista a l’art. 45.7 de l’Ordenança municipal de 
tinença d’animals consistent en no contractar l’assegurança de responsabilitat civil per a un gos 
de raça potencialment perillosa.

- una infracció administrativa de caràcter molt greu prevista a l’art. 45.1 de l’Ordenança 
municipal de tinença d’animals consistent en tenir un gos de raça potencialment perillosa sense 
llicència.

Vist l’acord del Ple de data 21 de desembre de 2016, el qual en la part resolutiva literalment 
diu:

“1. Imposar al Sr. S.G.A., per una infracció administrativa de caràcter greu prevista a l’article 50.2.c) 
de l’Ordenança municipal de tinença d’animals consistent en portar els gossos deslligats i sense morrió 
a les vies públiques o als espais públics en general (quan aquests són considerats de raça 
potencialment perillosa), una multa de 150, 25 euros, atès allò manifestat a la proposta de resolució, 
segons la tipificació jurídica i d’acord amb les competències i potestats que es manifesten a la part 
expositiva del present acord, tenint en compte l’art. 53.1 de l’Ordenança municipal de tinença 
d’animals, i també l’art. 131 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú, modificada per la Llei 4/1999, de 13 
de gener, i d’acord amb el que disposa l’art.15, del Decret 278/1993, de 9 de novembre, sobre el 
procediment sancionador.

2. Imposar al Sr. S.G.A., per una infracció administrativa de caràcter greu prevista a l’article 50.2.g) de 
l’Ordenança municipal de tinença d’animals consistent en incomplir l’obligació de contractar 
l’assegurança de responsabilitat civil per a un gos de raça potencialment perillosa, una multa de 
300,52 euros, atès allò manifestat a la proposta de resolució, segons la tipificació jurídica i d’acord 
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amb les competències i potestats que es manifesten a la part expositiva del present acord, tenint en 
compte l’art. 53.1 de l’Ordenança municipal de tinença d’animals, i també l’art. 131 de la Llei 
30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del procediment 
administratiu comú, modificada per la Llei 4/1999, de 13 de gener, i d’acord amb el que disposa 
l’art.15, del Decret 278/1993, de 9 de novembre, sobre el procediment sancionador.

3. Imposar al Sr. S.G.A., per una infracció administrativa de caràcter greu prevista a l’article 50.2.b) de 
l’Ordenança municipal de tinença d’animals consistent en tenir gossos o animals potencialment 
perillosos sense la preceptiva llicència municipal, una multa de 2.404,06 euros, atès allò manifestat a 
la proposta de resolució, segons la tipificació jurídica i d’acord amb les competències i potestats que es 
manifesten a la part expositiva del present acord, tenint en compte l’art. 53.1 de l’Ordenança 
municipal de tinença d’animals, i també l’art. 131 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim 
jurídic de les administracions públiques i del procediment administratiu comú, modificada per la Llei 
4/1999, de 13 de gener, i d’acord amb el que disposa l’art.15, del Decret 278/1993, de 9 de 
novembre, sobre el procediment sancionador.

4. Notificar el present acord al Sr. S.G.A., amb la corresponent instrucció dels recursos que contra 
aquesta poden interposar-se.

5. Comunicar-ho a l’Organisme Autònom de Gestió Tributària”.

Vist el recurs de reposició interposat pel Sr. S.G.A en data 16 de gener de 2017 contra 
l’esmentat acord.

Vist l’informe de la instructora de data 6 de febrer de 2017, en què literalment diu:

“Vist l’Acord de Ple de data 21 de desembre de 2016, en el qual es va resoldre l’expedient 
sancionador al Sr. SGA que li fou incoat per Decret d’Alcaldia 1034/2016, de 6 de juliol com a 
presumpte responsable de diverses infraccions administratives de l’Ordenança municipal de tinença 
d’animals.

Atès que l’acord citat li fou notificat a l’interessat en data 5 de gener de 2017 amb la corresponent 
instrucció dels recursos que contra l’acord podia interposar.

Vist l’escrit que presenta l’interessat en data 16 de gener de 2017 en relació a la sol·licitud de 
llicència per la tinença i conducció d’animals perillosos, així com un comprovant de l’existència 
d’assegurança de l’animal com a gos perillós amb efectes des de la data 22/11/2016.

Atès que els fets sancionats es refereixen segons la data de la denúncia, al dia 17/04/2016, fets que 
ja li foren notificats en data 16/11/2016 segons consta a l’expedient i, per tant, la documentació que 
presenta és posterior a la data dels fets denunciats objecte de proposta de sanció, Vist el que 
antecedeix, es proposa

DESESTIMAR el recurs de reposició presentat pel Sr. S.G.A., atès que la documentació que presenta té 
els seus efectes en data posterior a la data de la denúncia efectuada pels agents de la policia local.”

De conformitat alb els articles 116 i 117 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim 
jurídic de les administracions públiques i del procediment administratiu comú.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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PROPOSO al Ple l’adopció dels següents acords:

1. Desestimar el recurs de reposició interposat pel Sr. S.G.A. en data 16 de gener de 2017 
contra l’acord de Ple de 21 de desembre de 2016, d’acord amb l’informe de la instructora de 
data 6 de febrer de 2017.

2. Notificar el present acord al Sr. S.G.A., amb la corresponent instrucció dels recursos que 
contra aquest poden interposar-se.

3. Comunicar-ho a l’Organisme Autònom de Gestió Tributària.”

Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per unanimitat.

4. APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE LICITACIÓ PER A L’EXPLOTACIÓ DEL 
BAR RESTAURANT DEL CAMP DE FUTBOL

El regidor Sr. Muñiz dóna compte d’aquesta proposta d’acord:

“Atès que s’ha procedit per aquesta corporació a l’execució d’unes obres de millora al camp 
de futbol Bernat Coll, consistents en la construcció d’uns nous vestuaris i grades, així com la 
renovació de la gespa, les quals es troben finalitzades.

Atès que és voluntat de l’Ajuntament oferir un servei de bar ubicat en el mateix camp 
d’esports, el qual pot donar servei als usuaris del mateix i també als del pavelló municipal, ja 
que per la seva ubicació els usuaris del camp els cal desplaçar-se i en el mateix camp es disposa 
d’una instal·lació adequada a aquesta finalitat.

Vist el plec de clàusules administratives particulars que haurà de regir com a norma específica a 
aplicar en primer lloc en la preparació, adjudicació, efectes i extinció del contracte que es licita, 
per estar qualificat com un contracte administratiu especial.

Atès que el plec esmentat ha estat informat favorablement per la interventora municipal i pel 
secretari de l’ajuntament en data 1 de febrer de 2017 i que no és necessària l’existència de 
consignació pressupostària atès que no es preveuen despeses derivades de la present 
contractació.

Atès que la competència per l’aprovació de l’expedient de contractació és del Ple, per ser la 
duració del contracte superior a 4 anys d’acord amb el que determina la DA 2ª del text refós 
de la llei de contractes del sector públic (TRLCSP).

Es proposa al Ple l’adopció dels següents acords:

1. Aprovar el plec de clàusules administratives particulars que ha de regir en la preparació, 
adjudicació, efectes i extinció del contracte administratiu especial per a l’explotació del servei 
de bar en el camp de futbol Bernat Coll, fixant-se un cànon mínim mensual de 400€, iva no 
inclòs.

2. Aprovar l’expedient de contractació per a l’explotació del servei de bar en el camp de futbol 
Bernat Coll disposant que es procedeixi a iniciar el procediment obert i tramitació ordinària.
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3. Convocar la present licitació mitjançant anunci en el BOP i en el perfil del contractant, 
essent el termini per a la presentació de proposicions de 26 dies naturals comptadors des de 
l’endemà de la darrera publicació.”

La regidora Sra. Quintero, en representació del grup municipal del PP, manifesta el que 
segueix:  Hem tardat molt, fa un any i dos mesos que vam fer la mesa de concertació. Hi ha 
aquests petits canvis, que realment es troben a faltar en el primer plec de clàusules,  però 
potser hem d’anar més ràpid en altres temes. És una assignatura que a l’Administració hem de 
superar. Bé, i felicitar-lo que aquest plec estigui en aquest Ple.

El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta el que 
segueix: De la mateixa manera que fa 10 anys en l'expedient d'una licitació no s'hi incorporava 
l'obligació de fraccionar el residu i ara sí, també s’hauria d'incorporar de "sèrie" les clàusules 
socials en la contractació de personal i, en el cas d'establiments que manipulen aliments, 
ponderar que treballin amb productes de proximitat. No pot ser que creem una marca per 
valorar els productes arenyencs i a l'hora de la veritat la mateixa Administració no sigui la 
primera d'utilitzar-la.

El regidor Sr. Muñiz respon: Sí que és cert que hem tardat, canviar certes coses de vegades 
costa, hem volgut mirar el perquè no va sortir l’altra vegada. En contestació al Sr. Caldeira, dir-
li que és un tema que ens estem mirant per poder tenir productes de proximitat. 

Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per unanimitat.

5. APROVACIO DEL CONVENI SOBRE LA CESSIÓ D’ÚS DELS LOCALS 10 I 11 
UBICATS A LA PRIMERA PLANTA DE L’EDIFICI XIFRÉ D’ARENYS DE MAR A 
L’ENTITAT “ASSOCIACIÓ APRENEM MARESME, ASSOCIACIÓ DE 
FAMILIARS DE PERSONES AMB TEA” (Trastorns de l’Espectre Autista).

L’alcaldessa Sra. Moreno dóna compte d’aquesta proposta d’acord:

Atès que l’Ajuntament és propietari de tot l’edifici ubicat a la Riera Pare Fita, 61, conegut com 
a edifici Xifré, d’Arenys de Mar. Aquest edifici es troba inscrit a l’Inventari de béns de 
l’Ajuntament d’Arenys de Mar, amb el número 70, llibre C, epígraf III.1, Bens patrimonials, 
Immobles.

Atès que segons l’article 72 del reglament de patrimoni dels Ens locals, els béns patrimonials 
han de ser administrats d’acord amb els criteris de màxima rendibilitat, no obstant això, els ens 
locals poden valorar motivacions de prestació de serveis socials, promoció i reinserció socials, 
activitats culturals i esportives, promoció urbanística, foment del turisme, ocupació del temps 
lliure o altres anàlogues, que facin prevaler una rendibilitat social per damunt de la rendibilitat 
econòmica.

Atès que segons l’article 75 del reglament de patrimoni dels Ens locals, es poden cedir en 
precari l’ús de béns patrimonials a entitats privades sense ànim de lucre que els hagin de 
destinar a fins d’utilitat pública o d’interès social, sempre en benefici d’interessos de caràcter 
local.
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Atès que l’entitat “Associació Aprenem Maresme, Associació de Familiars de Persones amb 
TEA”, és una entitat de dret privat i sense ànim de lucre que ofereix una activitat estable 
d’interès públic i per tant socialment interessant i per a la població, legalment inscrita en el 
Registre d’entitats veïnals de l’Ajuntament d’Arenys de Mar amb el número 91. La seva finalitat 
es desenvolupa en benefici d’interessos de caràcter general per a la població, les quals són 
convenientment valorades pels usuaris dels serveis que ofereix i àdhuc pel propi Ajuntament.

Atès que l’Entitat per al desenvolupament de les seves activitats necessita disposar d’un 
local/seu social i que ha manifestat el seu interès en utilitzar els locals 10 i 11 situats al primer 
pis de l’edifici Xifré d’Arenys de Mar.

Vist el text de conveni per a la cessió d’ús de locals per a les entitats veïnals que adequat a la 
cessió que es proposa és literalment com segueix:

“CONVENI DE CESSIÓ D’ÚS D’UNS LOCALS MUNICIPALS SENYALATS AMB ELS 
NÚMEROS 10 I 11 DEL PRIMER PIS DE L’EDIFICI XIFRÉ A L’ENTITAT “ASSOCIACIÓ 
APRENEM MARESME, ASSOCIACIÓ DE FAMILIARS DE PERSONES AMB TEA” 
(Trastorns de l’Espectre Autista)

Arenys de Mar, __ de ____________ de 2017

REUNITS 

D’una banda la Sra. Annabel Moreno i Nogué, en qualitat d’alcaldessa de l’Ajuntament d’Arenys de 
Mar, assistit del Sr. Sergi Ribas i Beltran, secretari de la Corporació, que dóna fe de l’acte.

I d’altra banda, el Sr. --------------------------------------, com a president de l’entitat “Associació Aprenem 
Maresme, Associació de Familiars de Persones amb TEA” (en endavant Associació Aprenem), amb seu 
social a ------------------------ -------------, amb núm. de registre d’entitats jurídiques 45108/2011 i núm. de 
registre d’associacions veïnals d’arenys de Mar 91, actuant en nom de l’associació esmentada.

Es reconeixen mútuament les capacitats jurídiques i d’obra necessàries i suficients pel present 
atorgament, en la qualitat en que actuen i,

MANIFESTEN

1. L’Entitat ASSOCIACIÓ APRENEM és una entitat social de dret privat i sense ànim de lucre que 
ofereix una activitat estable d’interès públic i per tant socialment interessant per a la població, 
legalment inscrita en el Registre d’entitats veïnals de l’Ajuntament d’Arenys de Mar amb el número 
d’ordre 91. La seva finalitat es desenvolupa en benefici d’interessos de caràcter general per a la 
població, les quals són convenientment valorades pels usuaris dels serveis que ofereix i àdhuc pel propi 
Ajuntament.

2. L’Entitat ASSOCIACIÓ APRENEM té com a objectius i finalitats principals, entre altres, executar 
programes de suport a les persones afectades per espectres de trastorn autista com a centre de 
recursos i oferir una atenció personalitzada.
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3. L’Entitat ASSOCIACIÓ APRENEM no resta en relació de dependència respecte de l’Ajuntament 
d’Arenys de Mar, que no dirigeix la seva activitat ni presta la seva conformitat als actes que de 
l’al·ludida entitat dimanen.

4. L’Entitat ASSOCIACIÓ APRENEM no és un servei públic que presti la municipalitat, sinó una 
activitat privada que redunda en benefici dels interessos generals de la població, la qual, en 
conseqüència, és susceptible d’ésser beneficiària de les subvencions que anualment concedeix 
l’Ajuntament a aquestes entitats, d’acord amb la corresponent ordenança i convocatòria.

5. L’Ajuntament d’Arenys de Mar és propietari de tot l’immoble conegut com a edifici Xifré. La 
naturalesa jurídica d’aquest edifici és com a bé patrimonial catalogat d’interès historicoartístic, segons 
consta en l’inventari de béns de la corporació.

6. L’Associació Aprenem ha comunicat a l’ajuntament la necessitat de disposar d’un espai on dur a 
terme l’activitat d’interès social encaminada a l’atenció i informació individualitzada adreçada a 
persones amb trastorn de l’espectre autista, concretament en utilitzar els locals 10 i 11 del primer pis 
de l’edifici Xifré d’Arenys de Mar.

7. L’Ajuntament d’Arenys de Mar considera un deure social el contribuir a facilitar les tasques 
d’integració de les persones amb malalties, disminució o trastorns tant de la població d’Arenys de Mar 
com de la comarca; per tot això per Decret d’Alcaldia, de data 16 de gener de 2012, ja es va acordar 
la cessió dels locals esmentats per un termini de 3 anys.

Pers aquests motius, en base als antecedents referenciats, ambdues parts s’obliguen en el marc del 
present conveni de col·laboració de conformitat amb els següents:

PACTES

Primer.- Objecte, naturalesa i rendiment social

1. És objecte d’aquest conveni la cessió d’ús en precari dels locals assenyalats amb els números 10 i 
11 ubicats al primer pis de l’edifici Xifré, inscrit a l’Inventari Municipal de béns de l’Ajuntament 
d’Arenys de Mar, amb el número 70 de l’epígraf III.1, Béns patrimonials, Immobles. La present cessió 
d’ús a precari es fa a l’entitat ASSOCIACIÓ APRENEM, que ocuparà els locals per a desenvolupa-hi la 
seva activitat relacionada amb la realització de les tasques incloses en el seu projecte de Centre de 
recursos i atenció individualitzada, adreçat a persones amb trastorn de l’espectre autista.

Els espais dels quals se’n cedeix l’ús seran destinats exclusivament a la ubicació i prestació dels serveis 
que formen part de l’objecte de l’Associació amb la finalitat d’oferir recursos per a dotar d’autonomia i 
vida independent a les persones amb TEA, i per això l’Associació durà a terme, al seu càrrec, les 
instal·lacions que siguin necessàries per aquesta finalitat, amb el vistiplau previ de l'Ajuntament.

2. L’Entitat ASSOCIACIÓ APRENEM no podrà canviar el destí de l’espai cedit en precari, ni utilitzar-lo 
per a usos diferents dels expressats, ni tampoc arrendar, traspassar ni cedir a tercers, ni tan sols 
temporalment ni a títol de precari, tot o part de l’espai cedit en precari. En cas d'incompliment la 
Corporació podria instar la reversió automàtica dels espais de referència.

3. El present conveni de col·laboració resta exclòs del Text Refós de la Llei de contractes del sector 
públic d’acord amb el que determina el seu article 4.1.d) i valora prioritàriament motivacions de 
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prestació de serveis i activitats de rendiment primordialment social, que en no tenir una rendibilitat 
econòmica, justifiquen l’absència d’una contraprestació onerosa per part de l’Entitat, que ostentarà la 
condició de precarista.

4. Les contractacions amb les companyies dels subministraments continus d’aigua, calefacció i 
electricitat, aniran a càrrec de l’Ajuntament. El precarista s’obliga a satisfer la resta de despeses 
corresponents a serveis i subministres així com a tramitar permisos i altes que siguin necessaris al seu 
càrrec i sempre complint les normatives vigents en cada cas.

La cessió comporta també el dret a utilitzar els sanitaris ubicats a la mateixa planta de l’edifici, quin 
ús serà compartit amb la resta d’usuaris de l’immoble. La neteja i manteniment d’aquests serveis serà 
a càrrec de l’ajuntament, però la resta de despeses de l’associació, així com les de manteniment 
ordinari i neteja dels despatxos 10 i 11 cedits a precari seran a càrrec de l’Associació.

Segon.- Obligacions de l’Entitat

Durant la vigència d’aquest conveni es consideraran obligacions de l’Entitat les següents:
a) Utilitzar les instal·lacions única i exclusivament per a la seves finalitats socials i fer-ne sempre un 
bon ús.
b) Netejar els locals cedits.
c) Fer-se càrrec de les reparacions dels desperfectes, de qualsevol tipus, ocasionats per la mala 
utilització de les instal·lacions.
d) En cas d’emmagatzematge de material propi, en cap cas aquest podrà ser de caràcter perillós, 
explosiu, amb risc pel medi ambient o de caràcter prohibit.
e) L’Entitat no podrà realitzar obres, canvis estructurals o de decoració, sense prèvia autorització per 
part de l’Ajuntament.

Tercer.- Prerrogatives de l’Ajuntament

Durant la vigència d’aquest conveni l’Ajuntament:
a) Disposarà de les instal·lacions, si concorre d’alguna causa justificada d’interès públic, en quin cas ho 
notificarà a l’Entitat amb 15 dies d’antelació i amb presència d’una persona responsable de l’entitat
b) Tindrà accés a qualsevol part de la instal·lació, en qualsevol dia i a qualsevol hora sempre amb 
presència d’una persona responsable de l’entitat.
c) Es farà càrrec de les despeses de aigua, electricitat, calefacció i manteniment de les instal·lacions 
generals que puguin generar aquesta cessió d’ús, sempre i quan no es detecti un augment injustificat 
de les despeses d’aquests subministres fruït d’un mal ús, en quin cas serà l’Entitat causant d’aquesta, 
la que assumirà el cost econòmic d’aquest increment.

Quart.- Reversió del bé cedit a favor de l’Ajuntament

En cas de dissolució o inactivitat de l’Entitat els materials i els locals cedits revertiran a favor de 
l’Ajuntament, sense que això origini cap dret d’indemnització a favor de l’Entitat.
Així mateix, es fa constar que la cessió dels locals origina una possessió precària per part de l’Entitat, 
revocable en qualsevol moment, per motius d’interès públic i sense dret a percebre cap tipus 
d’indemnització.
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Cinquè.- Claus d’accés a les instal·lacions

L’Ajuntament lliura dues còpies de les claus necessàries per a accedir als locals cedits ubicats a la 
planta primera de l’edifici Xifré propietat de l’Ajuntament d’Arenys de Mar.

L’entitat comunicarà a l’Ajuntament per escrit, mitjançant el Registre General d’Entrada, i en un 
termini màxim de quinze dies de la signatura d’aquest document, el nom, número de DNI, adreça 
postal i electrònica i telèfon de contacte de les persones responsables d’aquestes dues còpies de les 
claus d’accés.

Així mateix, l’entitat facilitarà llistat amb les dades nom, DNI, adreça postal, adreça electrònica i 
telèfon a l’ajuntament, dels treballadors de l’entitat que posseeixin còpies de les claus de les sales, 
comunicant qualsevol canvi a l’ajuntament. Aquestes persones no podran fer còpies de les claus 
lliurades En el supòsit de pèrdua o mal funcionament de les còpies aquest fet haurà de ser comunicat 
al Servei de Promoció Local de l’Ajuntament, per tal de prendre les mesures necessàries pel 
restabliment de la normalitat.

Sisè.- Responsabilitat dels danys

No s’imputarà ni directa ni subsidiàriament cap responsabilitat a l’Ajuntament cedent pels danys que, 
per acció o omissió, es poguessin ocasionar a persones o bens, per raó de les activitats en els locals 
objecte de cessió. A aquest efecte, l’Entitat haurà de disposar d’una assegurança de responsabilitat 
civil, per un import suficient, rebut de la qual haurà de presentar a l’Ajuntament en el termini de vint 
dies a comptar des de la signatura d’aquest conveni.

Aquesta assegurança haurà de ser vigent per tota la durada del conveni.

L’Ajuntament té contractada una pòlissa d’assegurances que cobreix el “continent” de l’edifici. Amb el 
propòsit de protegir el seu “contingut”, l’Ajuntament recomana a l’Entitat beneficiària de la cessió la 
contractació d’una pòlissa per tal d’assegurar la cobertura dels béns i materials que tinguin dipositats 
en l’interior del local, en cas de robatori o altres inclemències.

La cessió a precari de l’ús no suposa per part de l’Ajuntament el reconeixement d’una relació de 
dependència del precarista, a tots els efectes i, concretament als efectes de l’article 120 del Codi 
Penal.

L’Ajuntament es farà càrrec dels desperfectes ocasionats en l’espai cedit que esdevinguin per un mal 
manteniment de l’estructura de l’Edifici.

Setè.- Mecanisme de seguiment, vigilància i control

Les parts poden constituir una comissió de seguiment, vigilància i control del present conveni, que ha 
d’estar integrada per dos membres designats per cadascuna de les parts signants, o, en el seu defecte, 
designar un responsable del mecanisme de seguiment, vigilància i control, essent els encarregats de 
portar a terme els convenis específics.

Aquest mecanisme té com a funció:
1. El seguiment i el control de les accions que es derivin de l’aplicació d’aquest conveni, així com la 
seva interpretació i la proposta de possible modificació, si escau.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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2. Resoldre els problemes de compliment d’aquest conveni.
Les decisions i els acords de la comissió han de tenir la conformitat de les dues parts.
La comissió o, en el seu defecte, el responsable del mecanisme de seguiment, vigilància i control, es 
consideraran el mecanisme de seguiment, vigilància i control de l’execució del conveni als efectes de la 
Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic.

Vuitè.- Vigència

La durada d’aquest conveni s’estableix en 2 anys a comptar des de la data de la seva signatura.
En qualsevol moment abans de la finalització d’aquest, les parts podran acordar unànimement la 
pròrroga per un període de fins a dos anys addicionals

Novè.- Extinció

1. El precari s’extingeix per la reclamació del bé feta per l’ens local, amb el requeriment previ al 
precarista amb un mes d’antelació, i també per la devolució d’aquest per part del precarista.

2. A més, el present conveni s’extingirà per les causes següents:
a) Per greu incompliment de les seves condicions. Es considerarà incompliment greu, entre d’altres, la 
no destinació de l’espai cedit a les activitats concretes per a les que es fa la cessió.
b) Per resolució unilateral acordada per l’Ajuntament d’Arenys de Mar, establint-se una reserva 
explícita per a la resolució, sense dret a indemnització, sempre que es produís algun dels supòsits 
següents:
- Per raons d’interès públic.
- Per canvi en la qualificació jurídica o destinació del bé.
- Per adopció de nous criteris d’apreciació d’interès públic.
- Per altres supòsits legalment previstos.

Desè.- Actuació en cas d’incompliment dels compromisos establerts per aquest conveni.

En aquest cas, s’ha d’estar al que estableix l’article 51.2.c) de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim 
jurídic del sector públic.

En aquest sentit, qualsevol de les parts pot notificar a la part incomplidora un requeriment perquè 
compleixi en un termini determinat els compromisos que es consideren incomplerts.

Si, un cop transcorregut el termini indicat en el requeriment, l’incompliment persisteix, la part que el va 
adreçar ha de notificar la concurrència de la causa de resolució i el conveni s’entén resolt.

Onzè.- Jurisdicció

Les parts es comprometen a resoldre de forma amistosa en un primer moment a través de la comissió 
o, en el seu defecte, del responsable del mecanisme de seguiment, vigilància i control, les possibles 
controvèrsies que poguessin originar-se en la interpretació o aplicació del present conveni. Si no fos 
possible, atesa la naturalesa juridicoadministrativa de les actuacions litigioses que es puguin plantejar, 
quedaran sotmeses a la jurisdicció contenciosa administrativa.

I perquè així consti, en prova de conformitat, ambdues parts signen aquest document, per duplicat 
exemplar i a un sol efecte, en el lloc i data indicats en l’encapçalament.”

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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Vist l’expedient administratiu de referència i tenint en compte la normativa de legal d’aplicació, 
es proposa al Ple l’adopció dels següents

ACORDS:

1. Cedir a l’entitat “Associació Aprenem Maresme, Associació de Familiars de Persones amb 
TEA” l’ús en precari dels despatxos números 10 i 11 del primer pis de l’immoble situat a la 
Riera Pare Fita, 61, conegut com a edifici Xifré, inscrit a l’inventari municipal de béns de 
l’ajuntament amb el núm. 70, de l’epígraf III.1, Béns historicoartístics de naturalesa patrimonial. 
A més, l’entitat tindrà accés i podrà disposar dels espais comuns, que seran compartit amb 
altres entitats que tinguin espais cedits en la mateixa planta del mateix immoble.

2. Aprovar el conveni de col·laboració amb l’Associació “Associació Aprenem Maresme, 
Associació de Familiars de Persones amb TEA” que ha estat transcrit en la part expositiva del 
present acord, amb el compromís de l’entitat a destinar els locals a seu social de l’entitat i 
espai on desenvolupar-hi els programes inherents al seu objecte social, el qual serà formalitzat 
un cop transcorregut el termini indicat en l’apartat següent.

3. Sotmetre el present acord a un període previ a la formalització del conveni d’informació 
pública per un termini de 15 dies, a comptar a partir de la publicació de l’anunci corresponent 
en el Butlletí Oficial de la Província, durant el qual s’hi poden formular reclamacions i 
al·legacions i amb l’advertiment que, cas que no hi hagin reclamacions ni al·legacions s’entendrà 
definitivament aprovat i es procedirà, sense més tràmit, a la formalització del conveni.

4. Facultar l’alcaldessa per signar tots els documents que es derivin d’aquest acord.”

La regidora Sra. Real,  en representació del grup municipal de JxA, manifesta el que segueix: La 
Fundació Junts Autisme és una associació nascuda l’any 2010 a la nostra vila, llavors com a 
Aprenem, per iniciativa d’un col·lectiu de pares i mares amb la idea de defensar els drets dels 
seus fills i donar resposta a les necessitats de les famílies de persones amb TEA (transport 
d’espectre autista), impulsar serveis especialitzats a la comarca del Maresme i altres zones 
d’influència, i sensibilitzar el conjunt de la societat catalana sobre la realitat de l’autisme. 

La missió d’aquesta entitat és la de defensar els drets i la dignitat de les persones amb TEA i 
impulsar serveis que puguin garantir la seva inclusió escolar, laboral i social així com millorar la 
seva qualitat de vida i la de les seves famílies. 

Al 2012, quan nosaltres érem al govern, vam fer un conveni de cessió a l’entitat. Conveni que 
els serveis jurídics de l’Ajuntament van prorrogar sense problemes el febrer de 2015 i que 
caducava el 31 de gener d’enguany.

Per desgràcia, el nou equip de  govern, no ha estat prou àgil a l’hora de fer les gestions del nou 
conveni. I hem hagut de sentir intercanvis i versions diferents dels fets, entre la fundació i el 
govern. 

Avui mateix a 2 quarts de 6 de la tarda, a la Fundació encara esperaven que l’alcaldessa els 
enviés el conveni que avui portem a Ple, i no em digui que hi ha parlat tot el migdia, com ha dit 
a la Junta de Portaveus, perquè sé del cert que han estat 3 whatsapp.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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Com que tenim la sospita que avui l’alcaldessa dirà que és culpa nostra, com tot, i que 
l’anterior conveni no estava ben fet, ja m’avanço i deixo constància que Junts x Arenys vam fer 
la consulta als serveis jurídics municipals per saber si existia algun problema per renovar-lo. I 
que la resposta va ser que “era tan senzill com fer un nou acord amb un nou conveni”.

Tot aquest descontrol fa que avui aquest punt entri per urgència, en aquest Ple ordinari de 
finals de febrer. Quan des del nostre punt de vista, no hauria calgut haver de córrer. Només 
calia  “fer un nou acord amb un nou conveni”. Només calia previsió.

La previsió de què manca el govern i a la qual tristament ens estem acostumant.

Tard i malament, però per responsabilitat, i suport total i sense fissures a la Fundació Junts 
Autisme, el nostre grup municipal, s’abstindrà en la votació. Que és el que ens han demanat 
que fem des de Junts Autisme.

Sotmesa aquesta proposta a votació s’ha aprovat amb el sentit del vot següent:

Vots a favor: 4 vots d’ERC, 2 vot de la CUP, 2 vots del PSC, 1 vot de CiU, 1 vot d’ICV i 1 vot 
del PP. 
Vots d’abstenció: 6 vots de JxA. 

6. DONAR COMPTE DE L’INFORME DE MOROSITAT I PMP DEL 4t. 
TRIMESTRE DE 2016 DE L’AJUNTAMENT

El regidor Sr. Ramon Vinyes dóna compte d’aquest informe:

“ANTECEDENTS

Apartat primer- Informe trimestral de morositat

PRIMER- El que es disposa en el següent informe és d’aplicació a tots els pagaments efectuats 
com a contraprestació en les operacions comercials entre empreses i l’Ajuntament d’Arenys 
de Mar.

SEGON- S’acompanya l’annex A.1 (pagaments realitzats en el trimestre) i l’annex A.2 (factures 
pendents de pagament a final del trimestre), d’acord el compliment dels terminis previstos en 
la Llei 15/2010, de 5 de juliol, que inclou el nombre de pagaments i imports totals dels 
pagaments realitzats dins i  fora termini legal.

TERCER- Sense perjudici de la seva possible presentació i debat en el Ple de l’Ajuntament, 
aquest informe s’ha de remetre als òrgans competents del Ministeri d’ Hisenda i 
Administracions Públiques.

QUART- L’àmbit objectiu són les operacions comercials, així doncs queden fora de l’àmbit  de 
la Llei les operacions que no estan basades en una relació comercial, tal com les que són com a 
conseqüència  de la relació estatuària i de personal, el destinatari ha se ser una empresa  i en 
conseqüència queden excloses les relacions que es produeixen entre diferents entitats del 
sector públic. 

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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Per tant s’inclouran aquelles operacions corresponents a despeses corrents en béns, serveis i 
inversions.

Apartat segon- Període mitjà de pagament

Així mateix aquesta tresoreria inclou en aquest informe un apartat segon en el qual s’informa 
sobre compliment de la normativa vigent sobre el període mig de pagament  a proveïdors 
d’acord amb el Reial decret 635/2014, de 25 de juliol, pel que es desenvolupa la metodologia 
de càlcul del període mig de pagament a  proveïdors de les Administracions Públiques i les 
condicions i el procediment de retenció de recursos dels règims de finançament previstos a la 
Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera.

LESGISLACIÓ APLICABLE

Apartat primer- Relatiu a mesures de lluita contra la morositat

Article 4 de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la que s’estableixen mesures de lluita 
contra la morositat en els operacions comercials, modificat per l’article 33 de la Llei  11/2013, 
de 26 de juliol, de mesures de suport a l’emprenedor i d’estímul de creixement i de creació de 
llocs de treball.

Llei 15/2010, de 5 de juliol , de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual 
s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials. Els seu article 
3 modifica la Llei 30/2007, de 30 de octubre, de contractes de sector públic.

Apartat 4 article 216 de Reial decret legislatiu 3/2011, Text refós de la Llei de contractes del 
sector públic, que ha estat modificat per la disposició final primera de la Llei 13/2014, de 14 de 
juliol, de transformació per el  finançament del pagaments a proveïdors.

RDL 4/2013, de 22 de febrer, de mesures de suport a l’emprenedor i d’estímul del creixement 
i de la creació de lloc de treball. La seva disposició final sisena, que modifica l’apartat 4 de 
l’article 216 del Text refós de la Llei de contractes del sector públic, aprovat pel RDL 3/2011, 
de 14 de novembre.

Apartat segon- relatiu a període mig de pagament

El capítol II del Reial decret 635/2014, de 25 de juliol, desenvolupa la metodologia de càlcul del 
període mig de pagament a proveïdors de les Administracions Públiques.

Les corporacions locals remetran al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques i 
publicaran periòdicament en el seu portal web, seguin els criteris homogenis que permetin 
garantir l’accessibilitat i transparència , d’acord el previst en l’Ordre HAP/2015/2012, d’1 
d’octubre, la informació relativa al seu període mig de pagament a proveïdors referit al 
trimestre anterior.

CONCLUSIONS

Indicadors apartat PRIMER

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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Primer. Període mig de Pagament (PMP) és l’indicador de dies promig que s’ha tardat a 
realitzar els pagaments (annex I). Des de la data de registre de factura fins a la data de 
materialització dels pagaments sent de 59,09 dies.

Nombre de pagaments realitzats dins del període legal                       559
Import de pagaments realitzats dins del període legal                  778.579,59€
Nombre de pagaments realitzats fora del període legal                        525
Import del pagament realitzat fora del període legal                      401.393,76€

Segon. Període mitjà pendent de pagament (PMPP)  és l’indicador al final del trimestre del 
període mitjà d’antiguitat de les operacions pendents de pagament a 31/12/2016 (Annex 2). 
Des de la data de registre de la factura fins la finalització del trimestre, sent de 94,70 dies.

Nombre de pagaments pendents dins del període legal           744
Import de pagaments pendents dins del període legal       983.130,54€
Nombre de pagaments pendents fora del període legal           176
Import del pagament pendents fora del període legal          222.786.43€

Cal tenir  en compte que  per la determinació d’aquestes dades s’ha utilitzat  la guia per 
l’elaboració d’informes de morositat del Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques.

Indicadors apartat SEGON

Primer- El període mig de pagament definit en el Reial Decret 635/2014 mesura el retard en 
pagament del deute comercial en termes econòmics, com a indicador diferent respecte al 
període legal de pagament establert en el Text refós de la Llei de contractes del sector públic, 
aprovat per RDL 3/2011, de 14 de novembre, i en la Llei  3/2004, de 29 de desembre, per la 
que s’estableixen mesures contra la morositat en les operacions comercials, recollit en els 
punts primer i segon d’aquest informes.

Aquest mesura que, amb criteris estrictament econòmics pot prendre valor negatiu si 
l’Administració paga abans de transcorregut els 30 dies naturals des de la seva presentació.

El càlcul es realitza de forma individualitzada per cada entitat que forma el grup, seguint 
posteriorment a fer-ne un de nou que pondera el període mig de pagament de forma global, 
quedant com a resultat de l’agregació de les dues entitats individuals i que detallem a 
continuació:

Entitat

Ràtio 
operacions 
pagades

Import 
Pagaments 
realitzats

Ràtio 
d'operacions 
pendents

Imports 
pagaments 
pendents PMP

Ajuntament 28,75 1.161.265,07   6,06 1.178.095,10 17,32

EPE ràdio Arenys -23,25           20.245,89 -29
                   

213,18 -23,31

PMP GLOBAL      1.181.510,96    1.178.308,28 16,97

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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Segon- Retre l’esmentat informe a Ple, al Ministeri d’Economia i Hisenda, d’acord amb allò 
que disposa l’article 4.4 i 5.4 de la Llei 3/2004, de 29 de desembre pel que fa a l’aparta A, i 
enviar el Ministeri i publicar a la web municipal l’apartat B.”

7. DONAR COMPTE DE L’INFORME DE MOROSITAT DEL 4T. TRIMESTRE DE 
2016 DE LA RÀDIO ARENYS.

El regidor Sr. Ramon Vinyes dóna compte d’aquest informe:

“De conformitat amb el que estableix l’article 4 de la llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació 
de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, pel qual s’estableixen mesures de lluita contra la 
morositat en les operacions comercials. S’emet el present informe:

ANTECEDENTS

PRIMER- El que es disposa en el següent informe és d’aplicació a tots els pagaments efectuats 
com a contraprestació en les operacions comercials entre empreses i l’Ajuntament d’Arenys 
de Mar.

SEGON- Sense perjudici de la seva possible presentació i debat en el Ple de l’Ajuntament, 
aquest informe s’ha de remetre als òrgans competents del Ministeri d’ Hisenda i 
Administracions Públiques.

LEGISLACIÓ APLICABLE

-Article 4 de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita 
contra la morositat en les operacions comercials, modificat per l’article 33 de la Llei 11/2013, 
de 26 de juliol, de mesures de suport a l’emprenedor i d’estímul de creixement i de creació de 
llocs de treball.

- Llei 15/2010, de 5 de juliol , de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual
s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials. Els seu article 
3 modifica la Llei 30/2007, de 30 de octubre, de contractes de sector públic.

-Apartat 4 article 216 de Reial decret legislatiu 3/2011, Text refós de la Llei de contractes del
sector públic, que ha estat modificat per la disposició final primera de la Llei 13/2014, de 14 de
juliol, de transformació per al finançament dels pagaments a proveïdors.

-RDL 4/2013, de 22 de febrer, de mesures de suport a l’emprenedor i d’estímul del creixement 
i de la creació de lloc de treball. La seva disposició final sisena, que modifica l’apartat 4 de 
l’article 216 del Text refós de la Llei de contractes del sector públic, aprovat pel RDL 3/2011, 
de 14 de novembre.

INDICADORS

Els indicadors del PMP I PMPP del quart trimestre de 2016 és el següent:

1.Període mitjà de pagament (PMP) és l’indicador de dies mitjana que s’ha tardat a realitzar els
pagaments.
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Import        Número          PMP
      Pagaments

Adquisicions d’immobilitzat                                         0€                   0
Aprovisionament i altres despeses d’explotació           20.245,89€     66                5.35
TOTAL                                                                  20.245,89€      66               5.35

2.Període mitjà pendent de pagament (PMPP) és l’indicador al final del trimestre del període
mitjà d’antiguitat de les operacions pendents de pagament a 31/12/2016.

         Import          Número         PMP
                  Pagaments

Aprovisionament i altres despeses d’explotació        213,18€           4                   1

Cal tenir en compte que per la determinació d’aquestes dades s’ha utilitzat la guia per 
l’elaboració d’informes de morositat del Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques.

És el que s’informa en relació al informe de morositat del quart trimestre de 2016.”

8. DONAR COMPTE DE L’INFORME SOBRE L’AVALUACIÓ DEL 
COMPLIMENT DELS OBJECTIUS D’ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA DE LA 
LLEI ORGÀNICA 2/2012 DEL 4t. TRIMESTRE DE 2016

El regidor Sr. Ramon Vinyes dóna compte d’aquest informe:

“Atès que la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat 
financera, en endavant LOEPSF, regula el principi de transparència com a base del 
funcionament de les Administracions Públiques, i per això resulta clau el rendiment de comptes 
i el control de la gestió econòmica per a contribuir a generar confiança en el correcte 
funcionament del sector públic.

Vist que l'article 6 de la LO 2/2012, de 27 d'abril, recull el principi de transparència i que les 
Administracions Públiques subministraran tota la informació necessària per al compliment de 
les disposicions d'aquesta llei. 
Considerant que el desenvolupament reglamentari a que es refereix l’esmentat article de la 
LOEPSF, l’ha realitzat el Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, a través de l’Ordre 
HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, modificada per l’Ordre HAP/2082/2014,  i en concret, sobre 
les obligacions trimestrals de subministrament d’informació, s’ha recollit a l’article 16.

Atès que els articles 14 i 16 de l’Ordre, sobre obligacions mensuals i trimestrals de 
subministrament d’informació de les Comunitats Autònomes i les Corporacions Locals, han 
entrat en vigor l’1 de gener de 2013, de conformitat amb la disposició transitòria única de 
l’Ordre.

Considerant que de conformitat amb el regulat a l’ article 16 de l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 
d’octubre,  l’ajuntament ha complert amb l’obligació de remissió de subministrament de la 
informació trimestral corresponent al quart trimestre de 2016, en temps i forma, el dia 31 de 
gener de 2017. Havent-se tramès la totalitat de la informació requerida pel Ministeri d’Hisenda 
i Administracions Públiques a través de la plataforma telemàtica habilitada a l’ ”Oficina Virtual 
de les Entitats Locals”.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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Atès que en quan a la necessitat de donar compte al Ple, el Reial decret 1463/2007, de 2 de 
novembre, que desenvolupa la Llei 18/2001, d’Estabilitat Pressupostària, establia en el seu 
article 16.2 l’obligatorietat d’emetre informe d’intervenció de compliment de l’objectiu 
d’estabilitat i donar compte al Ple en els supòsits dels expedients de determinades 
modificacions de crèdit. En l’actualitat amb l’entrada en vigor de la LOEPSF i l’Ordre Ministerial 
de desenvolupament sobre les obligacions de subministrament d’informació, segons 
contestació emesa per la Subdirecció General d’Estudis i Finançament de les Entitats Locals a 
pregunta de “Cosital Network”, la verificació del compliment dels objectius d’estabilitat i de la 
regla de la despesa no es requisit previ necessari per l’aprovació dels expedients de 
modificació, sinó que procedeix l’actualització trimestral de l’informe d’intervenció de 
compliment dels objectius a que es refereix l’Ordre HAP2105/2012.

És per tot això que es dona compte al Ple de la informació del quart trimestre de 2016 de 
l’execució pressupostària comunicada pel compliment de les obligacions de subministrament 
d’informació previstes a la Llei orgànica d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, 
d’acord amb els formularis remesos que s’adjunten com Annex i d’on es desprenen les 
següents dades en relació a les previsions d’evolució de les ORN, els DRN  al tancament de 
l’exercici i als càlculs realitzats per l’acreditació del compliment de l’objectiu d’estabilitat 
pressupostària, de la regla de la despesa i del límit de deute:

1) Resum classificació econòmica, Entitat local09-08-006-AA-000 Arenys de Mar

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web

Codi Segur de Validació 2d7a5afcff264481b8ff4bb8060d2507001

Url de validació https://tramits.arenysdemar.cat/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/asp/verificadorfirma.asp

Metadades Classificador:Acta  -

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

A
n

n
ab

el
 M

o
re

n
o

 N
o

g
u

é
09

/0
3/

20
17

A
lc

al
d

es
sa

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

S
er

g
i R

ib
as

 B
el

tr
án

10
/0

3/
20

17
S

ec
re

ta
ri

https://tramits.arenysdemar.cat/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/asp/verificadorfirma.asp?codigoVerificacion=2d7a5afcff264481b8ff4bb8060d2507001


21

Ejercicios 
cerrados

Previsiones 
iniciales 

Presupuesto 
2016

(A) Estimación 
Previsiones 

definitivas al final de 
ejercicio (1)

(B) Derechos 
Reconocidos 
Netos (2)

Recaudación 
Liquida (2)

Recaudación 
Liquida (2)

Desviación 
(B)/(A)-1 Observaciones

1 Impuestos 
directos

2 Impuestos 
indirectos

3 Tasas y otros 
ingresos

4 Transferencias 
corrientes

5 Ingresos 
patrimoniales

6
Enajenación de 
inversiones 
reales

7 Transferencias 
de capital

8 Activos 
financieros

9 Pasivos 
financieros

Ejercicios 
cerrados

Créditos iniciales 
Presupuesto 

2016

(A) Estimación 
Créditos definitivos 
al final de ejercicio 

(1)

(B) 
Obligaciones 
Reconocidas 
Netos (2)

Pagos Liquidos 
(2)

Pagos 
Liquidos (2)

Desviación 
(B)/(A)-1 Observaciones

1 Gastos de 
personal

2
Gastos en bienes 
corrientes y 
servicios

3 Gastos 
financieros

4 Transferencias 
corrientes

5
Fondo de 
contingencia y 
Otros imprevistos

6 Inversiones 
reales

7 Transferencias 
de capital

8 Activos 
financieros

9 Pasivos 
financieros

Ejercicio Corriente

INGRESOS

Total Ingresos

Ejercicio Corriente

GASTOS

Total Gastos
(1) Estimación Previsiones definitivas al final ejercicio - Presupuesto actualizado , incluyendo las modificaciones ya tramitadas y/o previstas tramitar hasta final de 
ejercicio

(2) Datos de ejecución acumulados a final del trimestre vencido

7.641.625,00 7.641.625,00 8.017.584,14 7.210.658,41 424.403,63 0,05

85.000,00 85.000,00 492.262,35 337.233,71 12.654,95 4,79

4.102.500,00 4.125.794,02 4.396.331,03 3.624.791,50 583.110,13 0,07

3.748.798,10 3.924.081,95 4.120.571,00 3.754.911,39 248.486,67 0,05

280.079,54 280.079,54 302.906,93 259.753,50 785,95 0,08

7.183,31 419.319,27 872.847,31 521.953,94 832,48 1,08

25.000,00 2.389.955,82 7.337,22 2.746,62 2.095,36 -1,00

1.100.000,00 1.851.501,60 651.151,03 651.151,03 0,00 -0,65

16.990.185,9 20.717.357,2 18.860.991,0 16.363.200,1 1.272.369,17 4,47

6.817.650,58 6.923.862,79 6.634.682,38 6.505.184,84 115.877,86 -0,04

7.126.073,81 8.229.853,92 7.002.611,68 6.297.794,94 761.270,30 -0,15

156.669,45 132.672,70 79.947,81 77.271,37 0,00 -0,40

700.850,68 767.628,81 598.696,69 564.815,29 90.339,22 -0,22

1.123.620,00 3.427.891,57 486.010,76 383.557,45 440.778,08 -0,86

3.000,00 116.453,26 8.215,04 8.215,04 14.804,65 -0,93

25.000,00 25.000,00 7.337,22 7.337,22 0,00 -0,71

1.037.321,43 1.093.994,15 1.049.765,99 1.049.765,99 0,00 -0,04

16.990.185,9 20.717.357,2 15.867.267,5 14.893.942,1 1.423.070,11 -3,30

2) Compte de pèrdues i guanys, Entitat Pública Empresarial Ràdio Arenys 09-08-006-AI-
001
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Situación fin 
trimestre vencido

(No aplica)

700, 701, 702, 703, 
704,705, (706), (708), 

(709)

1.Importe neto de la cifra de 
negocio

71*, 7930, (6980)
2. Variación de existencias de 
productos terminados y en curso 
de fabricación

73 3. Trabajos realizados por la 
empresa para su activo

(600), (601), (602), 606, 
(607), 608, 609, 61*, 

(6931), (6932), (6933), 
7931, 7932, 7933

4. Aprovisionamientos

740, 747, 75 5. Otros ingresos de explotación.

(64) 6. Gastos de personal.

(62), (631), (634), 636, 
639, (65), (694), (695), 

794, 7954
7. Otros gastos de explotación.

(68) 8. Amortización de inmovilizado.

746** 9. Imputación de subvenciones de 
inmovilizado no financiero y otras.

7951, 7952, 7955 10. Excesos de provisiones.

(670), (671), (672), (690), 
(691), (692), 770, 771, 

772, 790, 791, 792

11. Deterioro y resultado por 
enajenaciones del inmovilizado.

11a. Subvenciones concedidas y 
transferencias realizadas por la 
entidad

- al sector público local de 
carácter administrativo

- al sector público local de 
carácter empresarial o fundacional

- a otros

12. Otros resultados.

A) RESULTADO DE EXPLOTACIÓN 
(1+2+3+4+5+6+7+8+9+10+11+11
a+12)

760, 761, 762, 769, 746 13. Ingresos financieros.

(660), (661), (662), (664), 
(665), (669) 14. Gastos financieros.

(663), 763 15. Variación de valor razonable 
en instrumentos financieros.

(668), 768 16. Diferencias de cambio.

(666), (667), (673), (675), 
(696), (697), (698), (699), 
766, 773, 775, 796, 797, 

798, 799

17. Deterioro y resultado por 
enajenaciones de instrumentos 
financieros.

18. Otros ingresos y gastos de 
carácter financiero
B) RESULTADO FINANCIERO 
(13+14+15+16+17+18).

C) RESULTADO ANTES DE 
IMPUESTOS (A+B)

(6300)*, 6301*, (633), 638 19. Impuestos sobre beneficios.

D) RESULTADO DEL EJERCICIO 
(C+19)

CUENTA DE PÉRDIDAS Y GANANCIAS

Previsión del Ejercicio:

Información referida al periodo: Previsión 
inicial 2016

Situación fin 
trimestre vencido 31/XII/2015

69.393,52 101.721,05 101.721,05 102.828,76

0,00 0,00 0,00 0,00

0,00 0,00 0,00 0,00

0,00 0,00 0,00 0,00

246.275,18 244.775,18 244.775,18 276.860,00

-244.775,18 -246.149,45 -246.149,45 -240.173,41
-70.693,52 -97.457,68 -97.457,68 -143.742,32

-2.588,20 -2.262,01 -2.262,01 -2.298,38

2.588,20 2.262,01 2.262,01 2.298,38

0,00 0,00 0,00 0,00

0,00 0,00 0,00 0,00

0,00 0,00 0,00 0,00

0,00 0,00 0,00 0,00

0,00 0,00 0,00 0,00

0,00 0,00 0,00 0,00
0,00 0,00 0,00 0,00

200,00 2.889,10 2.889,10 -4.226,97

0,00 0,00 0,00 0,00

-200,00 0,08 0,08 0,00

0,00 0,00 0,00 0,00

0,00 0,00 0,00 0,00

0,00 0,00 0,00 0,00

0,00 0,00 0,00 0,00

-200,00 0,08 0,08 0,00

0,00 2.889,18 2.889,18 -4.226,97

0,00 0,00 0,00 0,00

0,00 2.889,18 2.889,18 -4.226,97
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3)Informe actualitzat avaluació-Resultat Estabilitat Pressupostària Grup Administració 
Pública.

Ingreso Gasto Ajustes Ajustes por Capac./
Nec.

no financiero no financiero propia 
Entidad

operaciones 
internas

Financ. 
Entidad

09-08-006-AA-000 Arenys de Mar 18.202.502,76 14.810.164,36 -854.907,79 0 2.537.430,61

09-08-006-AI-001 Entidad Pública 
Empresarial Ràdio Arenys 346.496,31 345.483,49 0 0 1.012,82

Capacidad/Necesidad 
Financiación de la Corporación 

Local
2.538.443,43

Objetivo en 2016 de 
Capacidad/Necesidad 

Financiación de la Corporación 
contemplado en el Plan Económico 

Financiero aprobado

369.380,00

LA CORPORACIÓN LOCAL CUMPLE CON EL OBJETIVO DE ESTABILIDAD PRESUPUESTARIA

Entidad

F.3.2 Informe actualizado Evaluación - Resultado Estabilidad Presupuestaria Grupo Administración Pública 

(En el caso de que la Entidad este sometida a Contabilidad Empresarial el Ingreso y Gasto no Financiero ya es 
directamente el computable a efectos del Sistema Europeo de Cuentas) - no aplican ajustes 

 

4)Informe actualitzat compliment de la Regla de la Despesa 4t trimestre exercici 2016

Gasto computable Gasto inversiones (2)= Aumentos/ Gasto 
inversiones

Límite de la 
Regla Gasto

Gasto computable 
Liquidación 2016

Liq.2015 sin IFS financieramente 
sostenibles

((1)-
(11))*(1+TRCPI

B)
disminuciones financieram

ente (5)=(2)+(3) (GC2016)

(GC2015) (2015) (art. 12.4) sostenibles 
(2016) (4) (6)

(1) (11) Pto.Act. 2016

(IncNorm2016)
-3

09-08-006-AA-000 
Arenys de Mar 13.993.576,32 0 14.245.460,69 -53.391,34 0 14.192.069,35 13.712.595,21

09-08-006-AI-001 
Entidad Pública 
Empresarial Ràdio 

390.083,68 0 397.105,19 0 0 397.105,19 343.607,13

Total de gasto 
computable 14.383.660,00 0 14.642.565,88 -53.391,34 0 14.589.174,54 14.056.202,34

532.972,20

-2,28

LA CORPORACIÓN CUMPLE CON EL OBJETIVO DE LA REGLA DEL GASTO de acuerdo con LO 2/2012. Esta valoración es sin perjuicio del cumplimiento o 
incumplimiento establecido en el Plan Económico Financiero (PEF)

Diferencia entre el "Límite de la Regla del Gasto" y el "Gasto computable Liq.2016" (GC2016) (5)-(6)

% incremento gasto computable 2016 s/ 2015

Entidad

F.3.3 Informe actualizado de cumplimiento de la Regla del Gasto 
4º Trimestre Ejercicio 2016
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5)Informe del nivell de deute viu al final del període actualitzat.

Operaciones con Otras 
operaciones Con Administraciones Total Deuda viva

Entidades de de crédito Públicas (1) (FFEL) al final del 
período

crédito

09-08-006-AA-000 Arenys de Mar 0 0 4.056.310,60 0 0 74.742,86 0 4.131.053,46

09-08-006-AI-001 Entidad Pública 
Empresarial Ràdio Arenys 0 0 0 0 0 0 0 0

Total Corporación Local 0 0 4.056.310,60 0 0 74.742,86 0 4.131.053,46

Nivel Deuda Viva 4.131.053,46

F.3.4 Informe del nivel de deuda viva al final del periodo actualizado

Entidad Deuda a corto 
plazo

Deuda viva al final del período

Emisiones de 
deuda

Factoring sin 
recurso

Avales ejecutados - 
reintegrados

9. DONAR COMPTE DE L’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST CORRESPONENT 
AL 4T. TRIMESTRE DE 2016 EN COMPLIMENT DE LES BASES D’EXECUCIÓ 
DEL PRESSUPOST

El regidor Sr. Ramon Vinyes dóna compte d’aquest informe:

“Vist l’article 207 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, que estableix que la Intervenció de l’entitat 
local remetrà al Ple de l’entitat, per conducte de la presidència, informació de l’execució dels
pressupostos i del moviment de la tresoreria per operacions pressupostàries independents i 
auxiliars del pressupost i de la seva situació, en els terminis i amb la periodicitat que el Ple 
estableixi.

Vistes les regles 52 i 53 de la Instrucció del model normal de comptabilitat local, aprovada per 
Ordre HAP/1781/2013, de 20 de setembre, on s’estableixen l’elaboració i contingut de la 
informació periòdica per al Ple de la corporació regulada a l’article 207 del TRLRHL esmentat.

Vist l’article 42 è de les Bases d’execució del pressupost per a l’any 2016, on s’estableix que la
Intervenció General Municipal remetrà al Ple de l’entitat per conducte de la presidència, per 
trimestres vençuts, informació sobre l’execució del pressupost de l’Ajuntament i dels 
moviments de tresoreria.

Vistos els Estats d’Execució del Pressupost i del moviment de la tresoreria elaborats per la 
Intervenció Municipal.

És per tot això que es dona compte al Ple de la informació sobre l’execució del pressupost de
l’Ajuntament i del moviment de la tresoreria referent al quart trimestre de l’any 2016 d’acord 
amb els Estats que s’adjunten com a Annex i d’ on es desprenen les següents dades:

- Obligacions reconegudes netes a 31/12/2016 15.871.480,11 euros
- Drets reconeguts nets a 31/12/2016 18.852.659,18 euros
- Tresoreria a 31/12/2016 (pressupostari/no pr.) 9.041.020,18 euros”
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10. MOCIÓ PRESENTADA PER TOTS EL GRUPS MUNICIPALS PER TAL DE 
MODIFICAR L’ORDENANÇA MUNICIPAL DE TINENÇA D’ANIMALS.

La Sra. Alcaldessa explica que s’ha consensuat el contingut de la moció, de manera que s’ha 
modificat el seu contingut respecte el que va ser dictaminat per la Comissió Informativa i que, 
per tant, pertoca en primer lloc votar l’esmena a la totalitat de la moció.

Sotmesa l’esmena a votació, s’aprova per unanimitat.

La regidora Sra. Real llegeix la següent moció:

“En els últims anys, des del govern municipal, s’ha estat adaptant l’ordenança de tinença 
d’animals, per fer que aquesta fos més permissiva i acord a les necessitats actuals, amb la 
intenció de millorar la convivència en espais públics entre persones i gossos. Tot i que no és 
un tema fàcil, l’objectiu sempre ha estat el de millorar la cohabitació i anar fent passos per 
convertir Arenys de Mar en una vila amiga del animals.

Cal demostrar que tant propietaris d’animals amb els seus gossos, com persones que no en
tinguin, som capaços de conviure i estar de forma civilitzada en una zona pública sense que 
això ocasioni cap molèstia.

En aquesta línia i pensant en la gent que si que compleix amb l’ordenança i sobretot pensant
ens els animals, i les necessitats d’aquests per gaudir de llibertat a l’hora del seu esbarjo, ens 
hem plantejat la flexibilització d’entrada de gossos a espais públics habilitats, aplicant mesures
que facin compatible l’ús d’aquests indrets també amb els animals.

Una de les propostes de Junts per Arenys seria incloure modificacions a l’actual ordenança en
els següents articles:

Article 16, Títol III. Presència d’animals de companyia a la via pública.
A les vies públiques els gossos aniran proveïts de corretja, o cadena i collar, amb la seva identificació 
censal. Excepte a les zones on quedi expressament indicat, per rètols informatius oficials, 
que l’animal pot anar deslligat.
Article 25, Infraccions, punt nº1, lletra G.
Són infraccions lleus: Portar un gos per la via pública sense lligar.
Excepte a les zones on quedi expressament indicat, per rètols informatius oficials, que
l’animal pot anar deslligat.

Conscients que amb la nova Llei 19/2014, de 29de desembre, de transparència i accés a la 
informació pública i bon govern, la qual va entrar en vigor el passat 1 de gener, és necessari 
una consulta pública i la creació d’una comissió d’estudi, és per aquests motius, que proposem
en aquest ple l’adopció dels següents acords:

1. Que es procedeixi a modificar l’ordenança municipal de tinença d’animals en el sentit de 
reglamentar per a que es permeti en determinats llocs habilitats de la vila que els animals de 
companyia puguin anar deslligats.
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2. Que ens informi a tots els grups polítics, col·lectius afectats i ciutadania en general de tot el 
procés així com que ens facin partícips de formar part de la comissió d’estudi per a modificar 
l’actual ordenança.

3. Que l’equip de govern prepari i redacti per a informació pública les diferents propostes de
possibles ubicacions dels nous espais d’esbarjo per a gossos amb els seus costos, canvis de 
planejament i totes les conseqüències (econòmiques, urbanístiques i altres) que pugui suposar 
l’adequació d’aquests espais a la nostra vila.

4. Que l’equip de govern inici els tràmits per modificar l’Ordenança municipal amb els serveis
jurídics de l’Ajuntament.

5. Que mentre s’estigui modificant l’actual ordenança, se senyalitzin els rètols informatius 
oficials existents amb els nous horaris per evitar als propietaris de gossos confusions i evitar 
moratòries en les possibles sancions que es puguin posar.”

La regidora Sra. Quintero, en representació del grup municipal del PP, manifesta el que 
segueix: Les últimes setmanes el govern ha hagut de fer marxa enrere aplicant una moratòria 
en l’ordenança de tinença de animals després de diverses denúncies a persones que portaven 
el gos deslligat a la platja. No és la primera vegada que els vilatans que tenen un animal de 
companyia reclamen un espai per portar-los. A la nostra vila hi ha diversos llocs que es podrien 
destinar a espai per portar els gossos deslligats, tant a llevant com a ponent, i sense una gran 
inversió. El govern s’ha d’adonar que avui en dia els gossos formen part de la vida de molts  
arenyencs i també necessiten un lloc d’esbarjo. 

És per això que des del PP reclamen que el govern comenci a treballar per fer zones 
destinades als gossos, indrets amb un perímetre tancat on puguem deslligar l’animal perquè 
corri i es relacioni amb altres gossos. Des d’aquí  també demanem als vilatans que el civisme 
s’imposi  i recullin les defecacions dels gossos per així complir amb la nostra obligació de 
respectar els altres. Entre tots hem de fer un poble millor per als nostres animals de 
companyia i hem de col·laborar perquè així sigui, per això el nostre partit hi votarem a favor.

El regidor Sr. Termes, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta el que 
segueix: La CUP estem d'acord amb els canvis que proposa la moció, però ens sembla que la 
proposta ha estat mal vehiculada. Les mocions són una eina que té l’oposició per proposar 
posicionaments polítics de qualsevol temàtica, però el cas que ens ocupa no és una qüestió de 
determinació política, sinó corregir un error en l'ordenança. Resulta que a Arenys actualment 
hi ha espais on està permès que els gossos vagin deslligats però l'ordenança actual no ho 
preveu. Per tant, els agents de la Guàrdia Urbana, fent complir escrupolosament el que diu 
l'ordenança, han multat diferents usuaris d'aquests espais, certament, de forma injusta (per això 
les retiraran).

Per tant, atès que hi ha espais habilitats perquè els gossos vagin deslligats, l'ordenança s'ha 
d'actualitzar per incloure’ls, i ja està, així de senzill. Insistim, doncs, que aquesta proposta 
hauria estat més ben vehiculada com a prec o pregunta que no pas com a moció, i deixar les 
mocions per a les qüestions realment polítiques.

Amb tot, i com que estem d'acord que cal actualitzar l'ordenança per pur sentit comú, hi 
votarem a favor.
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La regidora Sra. Martín, en representació del grup municipal d’ERC, manifesta  el que segueix: 
Aquesta ordenança, que es va fer el 2015 i va entrar en vigor a inicis del 2016, que va liderar 
vostè, dona resposta a bona part de les necessitats i situacions vinculades a la tinença d’animals 
domèstics. Tot i això, està clar que hi ha alguns punts en què cal afinar-la.

Un d’aquests punts és la regulació d’aquells espais en què els gossos no perillosos poden anar 
deslligats. Compartim plenament que cal que hi hagi espais en què puguin anar deslligats, i que 
la millor manera de regular-ho és modificant l’ordenança, que, actualment, preveu que sempre 
hagin d’anar lligats, de manera que tothom tingui clar on es pot i on no.

I com que ho compartim, i veiem que és una necessitat no resolta, prèviament a la presentació 
d’aquesta moció, ja havíem parlat amb el secretari per tal que iniciés els tràmits per a fer-ne la 
modificació.

La delimitació d’aquests espais s’haurà de fer amb cura, per tal que es puguin garantir els drets 
d’aquells que volen passejar els seus gossos deslligats, però també els dels que no tenen gossos 
i volen passejar tranquil·lament, així com garantint que el fet de portar els gossos deslligats a 
segons quins espais no suposarà una afectació a l’entorn natural.

Per això votarem a favor d’aquesta moció, que té un redactat obert, per tal que, entre tots els 
agents implicats puguem decidir quins són els millors espais i que la convivència estigui 
garantida. 

La regidora Sra. Real diu:  Estic completament d’acord amb el posicionament del govern, i dir al 
Sr. Termes que ara no hi ha cap lloc on es puguin portar els gossos deslligats.

El regidor Sr. Termes diu: Sí, d’acord, però si hi ha un horari per anar a la platja, s’entén que 
poden anar d’una forma lliure. Hi ha una incongruència, simplement es una qüestió de corregir 
l’ordenança perquè inclogui el  que es va aprovar.

La regidora Sra. Real diu: És de les poques mocions que entren en aquest Ple que parlen del 
poble. Potser la CUP pensa que aquest assumpte no és prou important per fer una moció, 
però hem vist la plaça de l’Ajuntament plena de gent que sí que troba que ho és.

El regidor Sr. Termes diu:  No és una qüestió d’importància, pot ser tant important una moció 
com una pregunta. És qüestió del que serveix per a cada cosa: les  mocions serveixen per 
marcar políticament un tema i les preguntes i precs per corregir disfuncions. No ho he dit per 
rebaixar la importància del tema. 

Sotmesa aquesta proposta a votació, s’aprova per unanimitat.

11. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE JUNTS PER ARENYS 
D’ADHESIÓ AL PACTE NACIONAL PEL REFERÈNDUM

El regidor Sr. Masgrau llegeix la següent moció:

“El dia 26 de juny de 2013, es va constituir el Pacte Nacional pel Dret a Decidir. El passat mes 
de desembre de 2016 aquesta plataforma va acordar transformar-se en el Pacte Nacional pel 
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Referèndum. Es va crear una comissió executiva formada per Joan Ignasi Elena, Maite Arqué, 
Jaume Bosch, Francesc de Dalmases, Carme-Laura Gil, Itziar González, Francesc Pané i Carme 
Porta. 

El dia 23 de gener de 2017, els membres del comitè executiu van presentar el manifest, els 
objectius, el full de ruta i el programa de treball del Pacte. El manifest expressa el següent: 

Manifest Pacte Nacional pel Referèndum 

La consciència nacional i la voluntat d’autogovern del poble de Catalunya té indubtables arrels 
històriques, antigues i profundes, i s’ha manifestat reiteradament al llarg del temps. Avui, Catalunya 
està integrada en l’Estat espanyol, el qual, per innegables raons d’història, lingüístiques i culturals, és 
plurinacional, a desgrat que les seves estructures polítiques no el reconeguin així. 

El desig de Catalunya de decidir el seu futur polític, cada cop s’ha fet més evident davant del món. Fins 
al punt de convertir-se en una aspiració sostinguda, que avui recull la voluntat d’una gran majoria de la 
seva població. 

Entre els drets essencials i inalienables de les societats democràtiques, es reconeix el de decidir el seu 
futur polític. I és aquest dret el que sustenta la demanda d’una majoria de ciutadanes i ciutadans de 
Catalunya, que volen materialitzar-lo mitjançant un referèndum. 

Posem de manifest que la voluntat d’expressió de les catalanes i dels catalans mitjançant un 
referèndum és majoritària i transversal; i congruent amb la determinació cívica, pacífica i democràtica 
que han expressat les multitudinàries mobilitzacions de la societat organitzada a favor del seu dret a 
decidir. 

Afirmem que l’actual marc jurídic espanyol, tal com han defensat experts en dret constitucional, 
permet la realització d’un referèndum a Catalunya acordat amb l’Estat. 

Si aquesta possibilitat no s’ha obert fins ara ha estat per manca de voluntat política dels Governs 
d’Espanya. El dret, atès que és susceptible d’interpretacions diverses, ha de ser entès com un 
instrument per trobar solucions democràtiques als problemes polítics i no per crear-ne de nous o per 
agreujar els existents. 

Les persones, entitats, organitzacions i institucions que signem aquest MANIFEST entenem el 
referèndum com una eina privilegiada d’aprofundiment democràtic, que permet el debat polític plural, 
la recerca de consensos i l’adopció final d’acords eficaços. 

Per tot això : 

Instem els Governs de Catalunya i de l’Estat espanyol a superar les dificultats polítiques i els 
apriorismes, i a assolir finalment l’acord que estableixi les condicions i les garanties justes i necessàries 
per a la celebració d’un Referèndum reconegut per la comunitat internacional, el resultat del qual 
haurà de ser políticament vinculant i efectiu. 

Reconeixem el Parlament de Catalunya com la institució democràtica on es manifesta la voluntat 
popular del país. Per això donem suport a aquelles iniciatives i acords que hi sorgeixin per a 
l’articulació d’aquest Referèndum. 
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Manifestem la convicció que el referèndum és una eina inclusiva, que permetrà la lliure expressió dels 
diversos posicionaments que els ciutadans i ciutadanes de Catalunya han expressat respecte a la 
relació política de Catalunya amb l’Estat espanyol. 

Afirmem que la cultura democràtica reclama solucions polítiques als problemes polítics. I ho fem 
apel·lant al mecanisme fonamental de què disposen les societats modernes: el coneixement i la 
validació de la voluntat majoritària del poble que s’expressa amb el vot. 

Aquest referèndum ha de propiciar que tothom se senti cridat a participar-hi. Per això és necessari un 
debat escrupolosament democràtic, plural i en igualtat de condicions entre les legítimes opcions que 
avui es manifesten a Catalunya. 

Aquest Ajuntament ja va manifestar, per acord del Ple de data XX de YY de ZZZZ, la seva 
adhesió al Pacte Nacional pel Dret a Decidir i als objectius que aquest perseguia. 

En aquest moment, atesa la transformació viscuda pel Pacte, i amb la voluntat de manifestar 
l’adhesió a la celebració d’un referèndum on el poble de Catalunya decideixi el seu futur, 
aquest Ajuntament vol ratificar el seu compromís amb la ciutadania de Catalunya i els valors 
expressats en el manifest del Pacte Nacional pel Referèndum.

Per tot això, els grups municipals de l’Ajuntament d’Arenys de Mar proposen al Ple Municipal 
els següents: 

ACORDS 

1. Manifestar l’adhesió al PACTE NACIONAL PEL REFERÈNDUM. 

2. Subscriure el contingut del Manifest PACTE NACIONAL PEL REFERÈNDUM. 

3. Promoure al municipi que entitats, associacions i agents econòmics es sumin al Pacte 
Nacional per Referèndum i subscriguin el seu Manifest. 

4. Enviar aquesta moció aprovada a la Generalitat de Catalunya, al Parlament de Catalunya, al 
Pacte Nacional pel Referèndum, a l’Associació de Municipis per la Independència (AMI) i a 
l’Associació Catalana de Municipis (ACM).”

La regidora Sra. Quintero, en representació del grup municipal del PP, manifesta el que 
segueix: Només dir que el PP té una posició molt clara en aquest sentit, que hi votaren en 
contra i que no donarem  suport a cap referèndum ni a cap Pacte Nacional pel Referèndum.

El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta el que 
segueix: Sens dubte, la CUP votarem a favor d'aquesta moció. Ara bé, no ens hi hem adherit 
perquè no veiem en els darrers 38 anys cap mostra de la voluntat de resoldre políticament allò 
que és un conflicte polític. I el que encara costa més de veure són mostres de tarannà 
democràtic en cap dels governs espanyols hereus del règim del 78.

Per tant, a desgrat, sens dubte, no esperem res del govern espanyol de torn; ni esperàvem res 
de la negociació, altrament dit llimada amb ribot del senyor Guerra, ni de les operacions diàleg 
que duren menys que de Nadal a Sant Esteve.
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El 1898 amb les colònies ocupades d'ultramar va passar el mateix, i quasi 120 anys després, res 
ha canviat. Deuen ser maneres de ser.

Amb tot, com que en un referèndum el que està en joc, en primera instància és l'exercici de la 
democràcia, esperem que tots aquells que avui votaran a favor de la moció, també ens facin 
costat si, seguint la tònica d'aquests darrers 119 anys, el govern espanyol prohibeix el 
referèndum. Nosaltres serem allà esperant-los.

Sotmesa aquesta proposta a votació s’ha aprovat amb el sentit del vot següent:

Vots a favor:  6 vots de JxA, 4 vots d’ERC, 2 vot de la CUP, 1 vot de CiU i 1 vot d’ICV.
Vots d’abstenció: 2 vots del PSC.
Vots en contra: 1 vot del PP.

12. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP PER LA 
PRESERVACIÓ DEL TERRITORI I CONTRA LA VARIANT DE VALLDEGATA

El regidor Sr. Caldeira llegeix la següent moció:

“L’any 2014 la Generalitat de Catalunya previa l’execució de dues obres públiques d’una certa 
envergadura, una d’elles la variant de Valldegata.

La recuperació d’aquesta obra, embastada des de fa anys, està subvencionada per la 
concessionària de l’autopista, AVERTIS. Evidentment, aquest voluntarisme d’AVERTIS exigeix 
contrapartides a la Generalitat; res és gratuït. Entre d’altres:

• Allargament de la concessió de l’autopista, que s’acaba el 2021.
• Connexió més directe a l’autopista.
• Alleugerir la crisi al sector de les cimenteres, molt castigat per l’esclat de la bombolla 
immobiliària.
• Reimpulsar les expectatives inversores al polígon Valldegata Ponent.

Tot plegat, per la vila d’Arenys té uns conseqüències ben clares:

• Pèrdua de 9000 mts² de sòl agrícola actualment productiu.
• Pèrdua d’un dels 5 pagesos en actiu a la vila.

Qualsevol actuació sobre el territori té unes conseqüències que no es poden valorar 
immediatament sinó que afecten Arenys a mitjà i llarg termini.

Sens dubte, si la construcció de la variant tira endavant, allò que som la generació que 
deixarem el territori molt pitjor que com l’hem heretat es complirà. La utilització racional del 
territori i del medi ambient comporta casar les necessitats de creixement amb la preservació 
dels recursos naturals i dels valors paisatgístics, arqueològics, històrics i culturals, a fi de 
garantir la qualitat de vida de les generacions presents i futures. I això ni ho fem ara ni ho 
garantim per als que vindran. Una irresponsabilitat.
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Un altre cop, tenim sobre la taula dues maneres confrontades d'entendre l'espai i la relació que 
hi establim les persones.

D’una, un futur continuista de creixement i destrucció del territori contrari a la defensa i 
conservació dels ecosistemes agraris on el mercat és qui mana, o l’atenció i la preservació dels 
sistemes productius del territori on aquest no sigui moneda de canvi especulativa sinó un 
recurs productiu i d’equilibri mediambiental, com a interès paisatgístic i ecològic, al servei del 
poble d’Arenys.

Arenys requereix un Pla local de mobilitat: quines infraestructures necessitem, com ordenem 
l’espai urbà i interurbà, reserves d’aparcament, etc. A hores d'ara, no tenim cap estudi que 
afirmi que Arenys amb la variant serà un oasi de pau i tranquil·litat al servei dels vianants. 
Només podem constatar que la via actual de Valldegata Draper mai va ni ha anat col·lapsada i, 
per tant, en cap cas la possible variant descongestionarà res.

Estem trinxant el territori sense saber si realment aquesta via és necessària per als interessos 
generals dels arenyencs. 

La pèrdua d’espais naturals, agrícoles i el deteriorament ambiental són arguments prou 
evidents per revisar el model actual de desenvolupament. Si la variant s'acaba fent, hem de 
tenir present que no només estem fent una línia recta en un mapa, sinó que ens estem 
carregant un model socioeconòmic històric, sostenible i de proximitat.

Per tot plegat, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Arenys de Mar l’adopció dels següents

ACORDS:

1. Rebutjar l'obra de la variant de Valldegata.

2. Emprendre les mesures oportunes per demostrar la no necessitat de l'obra i els 
interessos no viaris que se'n deriven, i en cas que es demostri, denunciar-ho.

3. Comunicar aquests acords al Departament de Territori i sostenibilitat, infraestructures 
i mobilitat de la Generalitat de Catalunya i a la concessionària ABERTIS.”

La regidora Sra. Quintero, en representació del grup municipal del PP, manifesta el que 
segueix: Nosaltres votarem en contra de la moció presentada per la CUP, perquè creiem en 
aquest projecte. Creiem que és beneficiós per a Arenys de Mar i creiem que pot arribar a 
pacificar molt la Vila, perquè realment  Arenys necessita aquesta pacificació de vehicles a la 
nostra Riera. Aquesta és una obra que s’hauria d’haver executat fa molt de temps, que està 
pagada pel Govern i la Generalitat no la va executar al seu moment. Ara es farà amb la 
subvenció d’ABERTIS, i nosaltres hi estem en contra. Sí que volem la variant però no la volem 
així.

El regidor Sr. Fors, en representació del grup municipal de JxA, manifesta el que segueix: 
Nosaltres hi votarem en contra. Jo crec que ja no hi ha marxa enrere i en el moment que el 
propietari i la Unió de Pagesos estan d’acord, el que hem de fer és tirar endavant aquesta  obra 
i fer la variant i, sobretot, la pacificació de la Riera.
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El regidor Sr. Vinyes, en representació del grup municipal del PSC, manifesta el que segueix:

Primer faré una mica d’història. És una història de pena, de misèria, de presa de pèl, perquè els 
anys 1991/1995 aquest Ajuntament ja va aprovar una modificació del Pla general per fer 
aquesta variant. És a dir, estem parlant de l’any 1992 segurament. Però va ser en el mandat de 
1991 al 1995 que es va decidir que es faria i l’Ajuntament havia de modificar el Pla general. En 
aquells moments era el Ministeri qui havia de fer la variant. 

Va passar el temps, es van fer tot un seguit d’estudis, de modificacions, etc. 

El 29 d’octubre de 2003 hi ha un conveni amb la Generalitat que diu que ho faran amb uns 5,3 
milions que passa el Ministeri a la Generalitat de Catalunya perquè es faci. Aquests diners 
desapareixen i la variant de Valldegata no es fa. On van anar a parar aquests diners? No ho 
sabem, el que sabem és que la variant de Valldegata no es va fer. 

El 25 de maig de 2010, es posa a la licitació, i és en aquest moment quan els diners fan falta i,  
entre els problemes que hi havia i els problemes que interessava que hi hagués, no es va tirar 
endavant. 

Posteriorment la Generalitat, que ja va assumir les competències en tot aquest procés, va dir: 
“ens en farem càrrec nosaltres, pagant el Ministeri”. Però resulta que fan aquest invent que 
sigui ABERTIS qui ho pagui, que és una solució que realment no és bona. Però això és la 
història de sempre del Maresme, quan hi ha un problema de circulació allarguem les 
concessions a les autopistes i anem pagant més anys. 

Doncs això és el que es va dir, nosaltres no sabem si serà veritat o no, el que sí és veritat en 
aquests moments és que d’una història que es remunta a l’any 1991 aquí no hi ha res. Això és 
una mica d’història.

Per què era important la variant de Valldegata? Perquè, és clar, això sembla un invent que no té 
cap sentit, però voldria recordar que quan es va fer aquesta variant és perquè hi havia un 
problema de circulació important a Arenys de Mar. I l’any 1995, per exemple, recordo que 
l’empresa INGIENERIA DE TRÀFICO SL, en què hi havia l’experta OLETORSON, va fer un 
estudi de mobilitat on deien (després de feta la modificació del Pla general) que el 64,52% de 
trànsit que circulava per la Riera era merament de pas, i que pràcticament no s’aturaven a la 
vila. O sigui que no venien ni a fer gestions personals ni comercials, simplement hi eren de pas. 
Per tant, el que semblava bastant lògic és que aquest trànsit, si es podia derivar cap a una 
ronda o cap a una altra carretera, no faria mal. Posteriorment un altre estudi va dir que 
aquesta xifra havia baixat, però és clar, també hem de tenir present una cosa, abans teníem una 
carretera i una Riera, i ara, després de les modificacions, tenim una Riera a partir de l’Olivar. 
Per tant, els talls de trànsit encara són més complicats, perquè abans podies tenir la carretera i 
els gegants podien baixar pel mig de la Riera; ara no poden baixar el gegants per la Riera si no 
tallem la B-511. Tot aquest excés de circulació que hi havia també anava lligat a una 
reivindicació històrica: la B-511 que sigui per a Arenys. Perquè no tenia cap sentit que anaves a 
podar els arbres o a pintar el pas de vianants i et posaven multa si no havies demanat permís. 
Però la Generalitat deia i repetia que no passarien la titularitat a l’Ajuntament fins que no hi 
hagués la variant de Valldegata, perquè els cotxes havien de passar per un lloc o un altre, no 
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podia ser que l’Ajuntament tallés una carretera i aquest 64,52%, o potser una miqueta menys, 
no sabessin per on passar o se n’anessin a fer voltes pels rials. 

Entre altres coses, i posteriorment en una moció que va aprovar aquest Ple, van dir (i no sé si 
alguns ho recordaran): “Que hi havia una amenaça de fer una rotonda davant l’estació de 
RENFE”. I davant d’això es va fer una moció perquè aquesta rotonda no tirés endavant i 
perquè se’n fes una altra on ara està provisional. Vam demanar al Ministeri que en fes una de 
provisional perquè el que no volíem és que els cotxes que venien de Barcelona cap a la Zona 
Industrial (la que hi ha ara de Valldegata-Ponent i de Valldegata-Draper) haguessin de venir a la 
rotonda del mig d’Arenys per anar-hi. Ens feia falta una rotonda, i per això hi ha la del rial del 
Sapí, que és provisional, però va ser l’única opció per no tenir tot el trànsit davant d’Arenys de 
Mar. L’objectiu de tots aquests anys ha estat dir: la circulació que vagi per fora de la vila. 
Aquest és un aspecte quant a la circulació. Hi ha un altre aspecte que també val la pena 
esmentar, i és que tant de bo el projecte Valldegata-Ponent tiri endavant, perquè el paisatge de 
Valldegata ja no és el mateix, i per tant, tant de bo s’hi instal·lin empreses i que aquestes 
estiguin ocupades per arenyencs o no que tinguessin una feina. Hi ha moltes maneres de tenir 
feina en aquest món, però una, i la més important, és que hi hagi empreses que en donin. 

Un altre punt que no acabo d’entendre en la moció que presenten és quan diuen: “pèrdua d’un 
dels cinc pagesos en actiu a la vila”. Si això és així, jo crec que algú ha enredat algú, perquè tot 
el que s’ha estat fent últimament en defensa de la pagesia era perquè malgrat que hi hagués la 
variant de Valldegata la pagesia continués funcionant. El projecte de la variant de Valldegata va 
preveure la reubicació de la mina que quedava afectada, per tant jo crec que dir que es perd un 
dels cinc pagesos no és veritat. És més, si ho fos, aquest pagès podria venir aquí a protestar, 
perquè fa molt pocs mesos vam aprovar una modificació del Pla general en què perdia valor la 
seva finca. Per tant, si aquest pagès deixa de ser pagès ha fet un mal negoci, i no em puc creure 
que actuï així; si de cas ho hem fet molt malament tots plegats.  

El regidor Sr. Caldeira diu: Generar ocupació al Polígon Industrial Valldegata-Draper i tant, 
però la majoria de les naus són buides. Respecte a la pacificació de la Riera els anys 1991-1995, 
han passat 23 anys. Quan es va cobrir la Riera s’hauria pogut fer només per als vianants, però 
tots els grups, menys la CUP, no van fer res; al contrari, s’ha allargat la concessió de COMSA. 
La variant es fa quan es col·lapsen les vies de circulació, però Valldegata Draper no ha estat 
mai col·lapsada. No hi ha cap estudi que ens demostri la necessitat que s’hagi de fer aquesta 
variant.

La regidora Sra. Roig respon: Vull matisar que nosaltres no vam votar a favor de l’allargament 
de la concessió de COMSA. També volia comentar que el carrer d’un polígon industrial no és 
el mateix que una variant, perquè un carrer d’un polígon industrial és l’entrada i sortida de 
vehicles grans i la gent no el fa servir per agafar altres vies. La variant és una demanda històrica 
i en coincidència absoluta amb els temes mediambientals i, afegiria, els arqueològics; per 
exemple, el nostre grup sempre hem  demanat que també es fes la segona excavació després 
d’haver fet la de Can Mils, perquè creiem que podria tenir afectacions. Hi un estudi fet per 
INTRA que té dades importants respecte a això.

Comarcalment sempre s’ha valorat la qüestió de la variant de Valldegata i s’ha fet amb el 
vistiplau de Preservem el Maresme i la declaració de mobilitat del Maresme, i era una entesa 
que tenir la variant de Valldegata servia per pacificar la Riera i també la N-II.
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També dir-li que estem fent accions de pacificació de la Riera, perquè sigui per a les persones.

El regidor Sr. Fors diu:  En els últims govern s’han fet coses per a la pacificació de la Riera.  
Sense aquesta variant no podem fer millores a la Riera.

I entenem que aquestes variants avui dia van bé. La majoria de cotxes que van a Sant Celoni 
passen per aquí perquè no tenim la variant de Valldegata, per tant, tant de bo sigui l’autopista 
de rescat. Si tenim aquesta variant funcionarà mes bé, això no vol dir que estiguem d’acord a 
tancar els diumenges a la tarda, però sí que es pot tancar puntualment. Actualment la variant 
de Valldegata es pot traslladar a altres zones perquè no afecti a cap més pagès. Però crec 
sincerament que una moció per aquesta zona actualment no hi té cabuda, perquè ja ha passat 
el temps per fer-ho.

Amb l’esperit de la moció, tots hi estem d’acord, però no que sigui en aquest moment puntual. 
Tirar enrere la variant de Valldegata actualment no és la millor opció.  

El regidor Sr. Vinyes respon: La Riera pacificada, mentre tinguem la B-511, serà impossible. El 
dia que en tinguem la titularitat municipal podrem parlar d’un altre aspecte, però mentre no la 
tinguem, serà molt difícil, perquè mai podrem tallar-la quan ens interessi, sempre haurem de 
demanar permisos, i aquests permisos no són sempre els que nosaltres volem. 

Lamento que al principi hi havia un acord amb la CUP i amb tot el consistori per a la variant de 
la B-511, i la CUP s’ha desmarcat del consens. 

A la rotonda que tenim davant de l’antic Caprabo, hi haurà d’anar a parar una carretera que 
haurà d’alimentar l’autopista, i que també haurà de servir per alimentar de trànsit la zona 
industrial i descongestionar alhora Arenys de Mar. Aquest és un objectiu en el qual s’ha 
treballat durant molt de temps. 

Sobre COMSA, ja estem d’acord a modificar el contracte, el que passa és que quan vam mirar 
què costava rescatar COMSA sortien 6.000.000€ (sis milions d’euros) i això no ens ho podem 
permetre. Per tant, la modificació del contracte amb COMSA no és viable ara mateix, encara 
que estem mirant com fer-ho.   

El regidor Sr. Caldeira diu: Vull aclarir que nosaltres, la CUP, érem l’únic partit que havia votat 
en contra de la concessió de COMSA. El nostre posicionament ja venia de lluny i estàvem fent 
una reflexió que anava molt més enllà de COMSA, de l’entorn, del territori i de la mobilitat de 
la vila. 

El Maresme està en contra d’aquesta variant, el que passa és que durant molts anys no va ser 
així, perquè fins que la CUP no va pujar a la palestra no es va explicar el que comportava.
En el primer Ple de la legislatura anterior, s’hi va portar la moció, i en aquell moment la CUP 
va votar-hi a favor. Ara bé, corregir és de savis i tot el que es va fer posteriorment res va tenir 
a veure amb la moció. 

Ens agradaria que vostè, com a regidor del govern, ens aclarís si finalment rescatem o no 
rescatem, o són prioritats o no són prioritats.
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Sotmesa aquesta proposta a votació  no s’ha aprovat amb el sentit del vot següent:

Vots a favor:  2 vot de la CUP.
Vots en contra:  6 vots de JxA, 4 vots d’ERC, 2 vot del PSC, 1 vot de CiU, 1 vot d’ICV i 1 
vot del PP.

13. DONAR COMPTE DELS DECRETS D’ALCALDIA NÚM. 57 AL 158/2017,

Es dóna compte dels Decrets d’Alcaldia del número 57 al 158/2017, i l’alcaldessa, Sra. Moreno, 
els relaciona segons la seva matèria:

Urbanisme
Llicències d’obres   6 
Incoació procediment d'ordre d'execució, expedients sancionadors i requeriments    6 
Llicències d'entrades de vehicles   1

Jurídic
Estimació i desestimació de recursos i al·legacions  5

Expedients sancionadors i imposició de multes   13
Acceptació i petició de subvencions i ajuts  1 
Incoació d'expedients  1
Concessió Targetes aparcament a persones amb disminució   1
Tràmits administratius   20
Tràmits de responsabilitat patrimonial  2

Econòmic
Relatiu a aprovacions despeses, factures, taxes i pagaments  21
Contractació d'empreses  5
Retorn avals i fiances   2 

Personal laboral
Relatiu a nòmines i contractacions  11
Amonestacions i sancions   2

A destacar

Finalització contracte laboral per jubilació de JEC i AM i agraïment pels serveis prestats a 
l’Ajuntament. Felicitar-los en la nova etapa que comencen.

14. DONAR COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN 
LOCAL.

Es dóna compte dels acords adoptats per la Junta de Govern Local en la sessió celebrada el dia 
24 de gener de 2017.
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15. PRECS I PREGUNTES.

A) PRECS.

15.1 PRECS DE LA CUP.

1. Aquest prec ja és la segona vegada que el fem, però per la seva importància, el tornem a fer. 
Demanem que s'instal·li un vàter públic en alguna banda d'Arenys. 

La regidora Sra. Martín respon: Com ja vam comentar en l’altre Ple on van fer aquesta 
pregunta, hi ha lavabos als equipaments com el Calisay, la Biblioteca o el Mercat municipal, que 
són públics. Entenc que es refereixen a lavabos que es puguin fer servir a qualsevol hora, i no 
només quan aquests equipaments estan oberts, però el problema és que un lavabo d’aquestes 
característiques té un manteniment altíssim. De fet, el que hi havia al parc de l’asil es va haver 
de tancar pel mal ús que algunes persones en feien i pels problemes de manteniment que 
suposava. Per tant, ara per ara, no podem comprometre’ns a instal·lar-lo.

El regidor Sr. Terme respon: Remarquem que és una cosa de molta importància sobretot per a 
la gent que viu al carrer i que no té on fer les seves necessitats. Aquesta seria una manera per 
a poder donar servei a aquesta gent. 

2. Demanem que quan es refaci el camí de Caldes, no s'utilitzi runa per tapar forats.

La regidora Sra. Martín respon: Recollim el seu prec, i de fet ja ho vam traslladar a l’empresa 
tan bon punt ho vam veure.

15.2 PRECS DE JxA

1. Preguem a l’alcaldessa que ens faci arribar, tal com es va comprometre el passat 18 de 
gener, l’acta de la reunió amb l’oposició pel tema cessió de la Raureta a la Fundació Junts 
Autisme. 

L’alcaldessa, Sra. Moreno, respon: Recollim el seu prec i demanem disculpes per la demora.

2. Preguem al govern que repari els fanals de l’avinguda Europa amb els apartaments Catalunya, 
que fa mesos que estan trencats. 

La regidora Sra. Martín respon: Precisament aquesta setmana ens han passat el pressupost i 
hem encarregat la reparació.

3. Preguem al govern que faci una actuació de millora en l’enllumenat públic d’arquitecte Gaudí 
fins a l’escola Els Colors. 

La regidora Sra. Martín respon:  Recollim el seu prec.

4. Preguem al govern que s’arregli la balustrada del Xifré. El passat mes d’octubre ens van dir 
que ja tenien el pressupost i només s’havia de demanar. 

S’hi inclou la pregunta número 5 presentada per la Sra. Quintero, del grup municipal del PP:
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5. Per què aquet retard en la reparació  de la balustrada del Xifré?  Quan ho pensen fer?

L’alcaldessa, Sra. Moreno, respon: És cert que tenim el pressupost però fins que no estigui 
tancada la liquidació del Pressupost del 2016 no podem fer inversions. Previsiblement serà al 
març o a l’abril. En el moment en què es pugui invertir ho tirarem endavant. 

La regidora Sra. Pérez diu: Més que res perquè és una zona per on passen molts nens. 
Demanaríem que es tornin a posar les tanques fins que no s’executin les obres.

5. Preguem que ens facin arribar la llista d’accions i projectes sol·licitats a la Diputació de 
Barcelona dins el marc del Catàleg de Serveis 2017. 

L’alcaldessa, Sra. Moreno, respon: Els hi farem arribar.

6. Preguem al govern que faci una neteja exhaustiva del soterrani de la Musclera, atès que amb 
les darrers pluges s’ha omplert de sorra i fang i en els darrers dies dos vehicles s’hi han quedat 
atrapats. 

La regidora Sra. Martín respon: Demà està previst que la Brigada vagi a netejar el subterrani.

B) PREGUNTES

15.1 PREGUNTES DEL PP

1. Ens pot informar del projecte que hem sentit que hi ha per a la pista d’atletisme? Cost, quan 
es farà, etc.

El regidor Sr. Muñiz respon: El projecte de pista d’atletisme és el que vam presentar a la Penya 
Apa Anem-hi i l’endemà a vosaltres, a la reunió que vam tenir. En la informació de la pista 
coberta del Pavelló, ja hi havia l’Estudi de viabilitat de la pista d’atletisme. Explicar-ho tot aquí 
és una mica difícil, però sí que li puc dir que l’Estudi de viabilitat ens l’ha fet la Diputació i 
preveu què podem i què no podem fer en aquest espai. L’estudi permet fer una pista d’una 
corda de 200m. 

Vam parlar amb les entitats per saber quines són les mides i les necessitats concretes per 
realitzar cada activitat. 

Respecte al pressupost, tenim uns diners en el PAM del 2018. Això comporta que 
possiblement l’obra pugui començar al 2019. 

El nostre compromís va ser que per qualsevol informació que tinguéssim ens reuniríem amb 
les entitats i amb els grups municipals i així ho hem fet. No tenim cap projecte sòlid sobre les 
pistes d’atletisme. 

La regidora Sra. Quintero diu: L’entitat Apa Anem-hi no està gaire d’acord amb aquest Estudi 
de viabilitat, però vostè hi està  d’acord? O s’estudiarà fer un projecte diferent amb les 
aportacions dels usuaris?
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El regidor Sr. Muñiz respon: A la reunió que vam tenir només hi havia una persona que no 
estava d’acord amb l’Estudi de viabilitat. Segurament, perquè hi havia una proposta de projecte 
antic, la proposta era la de Can Zariquiey d’Arenys de Munt, però nosaltres el que volem és 
fer un projecte que vagi més acord amb les necessitats actuals i amb les modernitzacions 
presents. El compromís nostre és reunir-nos amb la Penya Apa Anem-hi i amb el Club 
d’Atletisme (a banda dels grups municipals) per anar informant de les novetats. 

També estem oberts a rebre propostes per part de tothom i així poder fer un projecte amb 
què tothom se senti identificat.  

2. Ja fa temp que van demanar una millora en la senyalització pels camions de gran tonatge 
perquè no passin per la Riera. S’ha fet alguna modificació? 

La regidora Sra. Roig respon: S’han revisat totes les senyalitzacions d’entrada i sortida d’Arenys 
i estan correctes. És cert que encara hi ha camioners que no veuen bé els senyals i per tant 
provoquen problemes en el trànsit sobretot en les rotondes que hi ha a la part central de la 
Riera. És per aquest motiu que és imminent la millora de la senyalització, concretament a 
l’alçada del Calisay, perquè els camions puguin fer la rotonda cap amunt i no entrar en el que 
seria la Riera en si. 
 
3. El govern té pensat fer alguna cosa amb la mancomunitat de la Policia Local que ha presentat 
la policia de Caldes d’Estrac?  

La regidora Sra. Roig respon: Ahir vam assistir l’alcaldessa, el cap de la Policia i jo a la 
presentació del projecte de la mancomunitat de la Policia Local convocada per l’Alcaldia de 
Caldes d’Estrac i exposada per la Policia Local d’allà.  A la presentació, hi van assistir 
representants d’altres ajuntaments (Arenys de Munt, Llavaneres i Sant Vicenç de Montalt). En 
aquesta presentació s’exposava (com s’ha dit anteriorment) el Projecte de Mancomunitat o 
Associació de Municipis per prestar el servei de  Policia Local conjuntament.

Aquí hi ha molts ítems que cal tenir presents. A Arenys de Mar, per la seva pertinença a una 
àrea bàsica de policia de Mossos, no ens interessa. Arenys de Mar també té la característica de 
ser cap de Districte Judicial, cosa que comporta que la Policia Local realitzi actuacions 
concretes i pròpies. 

El projecte presentat és per un model territorial concret i no tenen en compte la idiosincràsia 
concreta de cada municipi.

No obstant això, actualment es treballa juntament amb la resta de policies locals en moments 
puntuals com seria en emergències o en curses esportives, etc. Però més enllà, i per les 
característiques del nostre municipi, no creiem que ens sigui d’interès.  
  
La regidora Sra. Quintero diu: Ja fa temps que Caldes d’Estrac vol crear una mancomunitat 
policial, que és molt bona idea, però en aquest cas Arenys de Mar hi surt perdent i cal mirar-
ho amb molta cura. 

La regidora Sra. Roig respon: Fem una radiografia similar del tema i és per això que creiem que 
fora de moments puntuals el fet de realitzar una mancomunitat amb altres municipis ens 
comporta més passius que no pas actius.
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4. Des de quan es multa fent fotografies? Quantes denúncies s’han posat? 

La regidora Sra. Roig respon: Les sancions es van començar a imposar aquest dilluns 
(13/02/2017) després d’una campanya informativa prèvia i de la col·locació de la senyalització 
amb vigilància fotogràfica per imatge al llarg de la Riera. El moment important de valoració serà 
quan les sancions arribin a casa. Se n’han posat unes 40, la idea, però, és la d’arribar a 0. Es 
pretén que un cop comunicades aquestes sancions la gent vagi amb molt més compte. 

Alguns comerços ja informen els seus clients del control fotogràfic i donen tiquets de 
descompte als clients.  
 
La regidora Sra. Quintero pregunta: Fan servir càmera fotogràfica? Perquè havíem parlat també 
de fer servir les càmeres de gravació. S’utilitzen?

La regidora Sra. Roig respon: De moment és captació d’imatge de la mateixa manera que ho 
estem fent amb la parada d’autobusos a la Riera tocant a la N-II. 

15.2 PREGUNTES DE LA CUP

1. En la darrera reunió de camins escolars, el regidor d'Educació es va comprometre a 
contactar amb les famílies d'alumnes arenyencs que estudien en centres d'educació especial de 
fora de la vila. El motiu era compartir quines necessitats o mancances pateixen en els seus 
itineraris escolars. Des de la CUP volem saber si ja s’han realitzat aquets contactes.

El regidor Sr. Vinyes respon: Aquesta reunió es va fer el 17 de gener, i va quedar en cartera. 
Farem gradualment reunions amb tots els centres escolars i amb aquest col·lectiu, però encara 
no s’ha dut a terme concretament. 

Primer farem la reunió amb l’IES Tres Turons, amb els centres i finalment ens reuniríem amb 
aquest col·lectiu, però no era la primera prioritat per reunir-nos dins de la nostra planificació. 
Encara no tenim un tècnic a jornada completa, esperem que l’1 de març ja el tinguem i per tant 
puguem anar més àgils en les reunions. 

L’alcaldessa, Sra. Moreno, respon: Fa uns mesos em vaig reunir amb unes mares que porten els 
seus fills a uns centres especials fora de la vila, per uns problemes concrets de les parades 
d’autobús de la N-II: hi havia cotxes que aparcaven malament i quan arribava l’autocar hi havia 
molts conflictes. Això ja s’ha millorat una mica, vam pintar el terra, vam fer que hi hagi policia i 
cons. Però això no treu que fem aquestes reunions. 

El regidor Sr. Termes diu: Justament la urgència era aquesta, i volia preguntar si havia millorat 
la senyalització.

2. Finalment, Arenys ens hem pogut adherir al projecte RADARS?

El regidor Sr. Sala respon: Bé com ja sabeu la voluntat d’aquest govern era formar part 
d’aquest projecte i us puc confirmar que finalment Arenys de Mar s’adherirà al projecte  
Radars.
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Us faig cinc cèntims del que s’ ha fet fins ara i com ho estem portant.

El passat mes de desembre vam reunir-nos amb la coordinació del projecte a l’Ajuntament de 
Barcelona, que és on es va crear l’Institut Municipal de S.S. l’ any 2008.

Les coordinadores del projecte van valorar molt positivament el nostre interès i van veure 
amb bons ulls que Arenys de Mar en vulgui formar part. Elles mateixes ens van proporcionar 
material i unes guies per començar-lo a implantar.

Per això des del govern hem posat fil a l’ agulla i ja estem preparant la fase d’ implantació del 
programa. Ens estem reunint amb la coordinació dels Serveis Socials, Gent Gran i Salut per així 
poder crear al més aviat possible la Taula de Radars per aglutinar agents professionals i actius 
del poble (veïns, comerços, farmàcies, CAP, etc.) i començar a crear una xarxa de Radars.

3. Al gener hi va haver una reunió entre l'Ajuntament i l'ACA. S'ha arribat a algun acord 
respecte a la sorra del caixó de la Riera així com al projecte del Bareu?

L’alcaldessa, Sra. Moreno, respon: A la reunió, hi vam assistir la regidora de Medi Ambient i jo 
mateixa, però no va anar massa bé. No vam sortir gaire contentes, ens van dir que la sorra de 
la Riera l’hem de netejar els municipis perquè és una riera i s’entén que forma part del 
municipi, del nucli urbà, i per tant és de la nostra competència. 

Quan els vam dir que hi havia un conveni signat entre l’ACA i l’Ajuntament dient que l’ACA es 
faria càrrec d’una part del cost de la canalització del Bareu i que a canvi l’Ajuntament es feia 
càrrec del manteniment de la Riera, ens van dir que aquest conveni l’Ajuntament l’havia 
incomplert en el moment de no fer les obres i que per tant ells ja el consideraven extingit. 

Ens van dir que ens espaviléssim que la neteja de la Riera és de competència municipal, ens van 
donar certs “consells” (podeu fer això, podeu fer allò...) de manera molt informal.

De l’única cosa que vam treure l’aigua clara en aquesta reunió és que hi ha dos projectes per a 
una petita canal del Bareu, que és aquell projecte que hi ha aquí a l’Ajuntament amb un informe 
de la Diputació que diu que aquesta canal només recolliria l’aigua de pluges molt petites, i els  
vam demanar la seva opinió (a l’ACA). Aquesta setmana hem fet arribar aquest projecte i quan 
tinguem la resposta ens reunirem amb tots els veïns del Bareu i entre tots haurem de prendre 
una decisió. 

De fet, a uns veïns del Bareu que em van venir a veure fa uns mesos preocupats per la situació 
del rial, ja els vaig explicar aquesta situació. 

Trobo que això és prou important perquè quan arribi el moment de prendre la decisió es faci 
de manera conjunta.     

El regidor Sr. Termes diu: És cert que és una mala notícia això que ha dit l’ACA, que no se’n 
vol fer càrrec, i també és cert que tenim un problema que hem de resoldre, ja que si un dia 
baixa una riuada ja ens podem preparar. 
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4. Quan pensa l'equip de govern convocar la taula per millorar el servei d'enterrament? La 
CUP vam assumir liderar-la, atesa la feina prèvia que hem fet, i al gener vam passar a l'equip de 
govern una calendarització fins a juliol.

El regidor Sr. Vinyes respon: Jo juraria que quan va acabar la Comissió de Règim Interior, la 
Comissió d’Hisenda, li vaig dir: la setmana que ve farem la Reunió de la Comissió del 
Cementiri. Per tant, la idea és fer dijous de la setmana vinent aquesta primera reunió per mirar 
a veure cap on anem en el tema del cementiri i aportar documentació, que segur que molts de 
vostès ja tenen perquè la van demanar, però donarem tota la documentació que tinguem 
nosaltres del servei actual de la institució. 

El regidor Sr. Termes diu: Doncs no el devia sentir. 

5. S'ha començat a redactar el Pla local de mobilitat, que la CUP vam negociar amb l'equip de 
govern per emetre el sentit del nostre vot en l'aprovació del pressupost?

La regidora Sra. Martín respon: El passat 25 de gener vam sol·licitar recurs tècnic a la 
Diputació de Barcelona per a l’elaboració del Pla local de mobilitat. Com que no tenim tècnic 
de mobilitat, pensem que fer-ho a través de la Diputació és una bona opció. Tanmateix, i per si 
de cas no ens donessin aquest ajut, jo ja m’he reunit amb un parell d’empreses que elaboren 
aquests tipus de plans, per valorar a qui encarregar-lo, en cas que no ens concedissin el recurs.

6. A l'esplanada del Xifré, davant de l'Escola Maragall, molt sovint hi ha vehicles aparcats.
Per quin motiu hi són?
Per quin motiu no se'ls multa?

La regidora Sra. Roig respon: Si hi ha vehicles, aquests haurien de ser autoritzats. I allà n’hi ha 
d’aquestes característiques. 

Hi ha l’ambulància per exemple. Aquest és el punt on es va acordar ja fa molt de temps que 
seria. 

També hi ha vehicles que tenen autorització, concretament de pares o mares que tenen fills 
amb algun problema especial que assisteixen a la sessió de treball quotidiana de l’entitat Junts 
per l’Autisme i necessiten arribar a peu de porta per a no dificultar la seva entrada al centre. 

També hi ha altres utilitzacions concretes, molt  puntuals, però vénen donades amb targeta. Si 
no tenen autorització, la policia ja fa vigilàncies per a sancionar a qui pertoqui.  

7. Quants refugiats s'han acollit a la nostra vila?
Què pensa fer l'equip de govern respecte a això?

La regidora Sra. Roig respon: En aquest moment hi ha una família allotjada a la nostra vila, 
mitjançant la comissió catalana d’ajuda als refugiats. Forma part del programa estatal d’ajuda als 
refugiats. Per confidencialitat, no puc donar més informació, sobre a què es dediquen o on 
viuen, etc. 

Veient com s’ha mobilitzat la societat civil amb el projecte “Casa vostra, casa nostra” estem 
pendents de la realitat catalana, que comença a diferenciar-se en aquest àmbit de competències 
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que és el de l’ajuda als refugiats, del que depèn de l’Estat espanyol. Sembla que el Departament 
de Treball i Afers socials engega un programa propi català i estem en espera de rebre 
indicacions. En tot cas, el que sí que hem anat fent és posar al dia les bases de dades de 
voluntariat que s’ha posat a disposició i també d’alguns allotjaments que quan fa dos anys es va 
posar el tema sobre la taula ja varen sortir i estan actualitzats. 

En la mesura que anem coneixent detalls d’aquest programa a través de la Direcció General, 
anirem fent les crides concretes que facin falta (en temes d’habitatge, de subministrament, 
d’ocupació, lingüístics, etc.). Però fins que no tinguem la garantia d’un programa establert  
estem en un stand by tots. 

El regidor Sr. Termes diu: A Berga, que han acollit una cinquantena de persones, ho han fet a 
través de l’assemblea de la Creu Roja. És a dir, l’Ajuntament hi ha posat els recursos i la Creu 
Roja ha fet la gestió per acollir els refugiats. En tot cas l’informo que hi ha aquesta possibilitat, 
més que res perquè no s’estigui en espera de més altes instàncies. 

8. S'ha creat la comissió tècnica d’experts per redactar el Pla de gestió de rials?

La regidora Sra. Martín respon: Encara no s’ha creat aquesta comissió. Tot i això no sé si el 
paper de la comissió ha de ser el de redactar pròpiament el Pla o simplement fer-ne un 
acompanyament. Com saben, al pressupost hi ha una partida per a la redacció d’aquest Pla. La 
intenció és poder-la crear properament, i si volen podem acordar un calendari.

9. S'ha fet l'auditoria energètica dels equipaments municipals?

La regidora Sra. Martín respon: Està feta la del Calisay, i ara mateix s’està fent la del Mercat 
municipal. Precisament demà tenim una reunió amb l’Agència Comarcal de l’Energia per, entre 
d’altres, demanar-los que ens donin l’auditoria energètica del Calisay, i poder estendre 
aquestes auditories a altres equipaments.

10. S'ha començat a estudiar a quin carrer o via es canviarà l'enllumenat públic per fanals LED 
per reduir la contaminació lumínica i reduir la despesa elèctrica?

La regidora Sra. Martín respon: Tenim la memòria feta per demanar a l’IDAE l’ajut per a canvi 
de l’enllumenat públic a leds. Habitualment, aquestes convocatòries d’ajuts surten al mes de 
maig, i estem a l’expectativa que surtin per a demanar-la.

11. S'han adquirit els dos bufadors insonoritzats per evitar les molèsties que pateixen els 
arenyencs i formació específica al personal de la brigada per la seva correcta utilització?

La regidora Sra. Martín respon: No, quan s’hagin incorporat els romanents, que serà a finals de 
març – principis d’abril, els comprarem.

12. Quan es pensa finalitzar el projecte de naturalització de les platges?

La regidora Sra. Martín respon: Home, finalitzar no ho sé, perquè sortosament aquest és un 
projecte a llarg termini. En tot cas, com en la pregunta anterior, quan disposem dels diners 
d’inversió de 2016 a l’abril farem els primers tancaments per a la naturalització de la platja del 
Cavaió. Així mateix, al pressupost 2017 està prevista la instal·lació de caixes nius per a 
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insectívors, menjadores hivernals per a ocells i un sistema de basses temporals, així com 
senyalització, però aquests diners estaran disponibles passat l’estiu, que serà quan farem les 
actuacions. A la vegada, estan també previstes diverses activitats de sensibilització ambiental 
vinculades al projecte de naturalització.

15.3 PREGUNTES DE JxA

1. Quin cost ha suposat la propaganda de la Marca Arenys a la contraportada de L’Agenda? 
Com s’han repartit els costos del 2016 del projecte amb l’Ajuntament d’Arenys de Munt? 

El regidor Sr. Nogueras respon: Quan diu propaganda, deu referir-se al preu que ha costat 
l’inici de la campanya, és a dir començar a donar visibilitat al projecte Marca Arenys. Doncs bé, 
aquesta acció, que pel fet d’estar convidada a totes les reunions i formar part de l’equip de 
treball, vostè ja coneix, és l’inici d’un projecte que ha tingut un cost de 239€ més 63,50€  
d’IVA, en total 302,50€.

El 2016, per raons en les quals no cal entrar, no hi va haver més despeses. 

Les despeses totals corresponents al 2017, es repartiran amb Arenys de Munt, al 50% -la 
meitat cada un. 

La regidora Sra. Pérez diu: Projecte mancomunat entre els dos ajuntaments, que porta 1 any 
de retard.

La fitxa de la DIBA té un programa de treball que porta retard. 

Nosaltres vam redactar el projecte i el vam planificar. Va ser a petició dels nostres companys 
de la CUP, com a proposta que es va incloure als pressupostos 2016. Nosaltres ens vam posar 
d’acord amb l’Ajuntament d’Arenys de Munt per sol·licitar la subvenció i liderar el projecte, 
perquè la Diputació només volia un interlocutor, i vam voler ser nosaltres, perquè teníem molt 
clar què volíem fer.

Aquest mes de gener, contracten una persona externa per enllestir el projecte abans del 31 de 
març, data màxima per justificar despeses de la subvenció. Tots a córrer perquè anem amb 
retard.

I una cosa més. Fixi’s que en la fitxa, de públics a qui va dirigit el projecte i que hi han de 
participar n’hi ha diversos... En les reunions que hem anat reprenent, no s’ha convidat en cap 
moment els comerciants, la UBICA. Però sí que els convoquen el divendres 4 de febrer a la 
tarda per explicar-los el projecte i convidar-los a la presentació del proper dimarts, a la foto hi 
hem de sortir tots, ells inclosos, encara que no sàpiguen de què va el projecte. Quan surten de 
la reunió, els donen L’Agenda i curiosament hi surt que s’han reunit amb ells. O L’Agenda és 
molt rapida imprimint les notícies o vostès tenen una bola màgica per preveure el futur. 

El regidor Sr. Nogueras respon: El mateix dia que em vaig reunir amb la UBICA vostè se’n va 
assabentar. Celebro que tingui els contactes que té. Vostè ha estat en totes les reunions a 
partir del moment en què les he demanat (i ja vaig demanar una vegada disculpes perquè se’m 
va oblidar dir-li que assistís a una reunió que es va fer). És molt més senzill preguntar a les 
reunions què fem, què costa cada una d’aquestes accions o simplement trucar per telèfon que 
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presentar aquesta pregunta en un Ple. En qualsevol cas m’alegro que l’hagi fet i que la gent 
s’assabenti del que ha costat, això que vostè diu que és propaganda i que no es més que la 
comunicació d’una iniciativa que posem en marxa. 

La regidora Sra. Pérez diu: Em sorprèn que sent regidor com és no sàpiga quina és la funció de 
l’oposició. L’oposició té els canals que té i els plens municipals són per interposar preguntes al 
govern de la tasca que s’està fent. Per tant, tenim tot el dret, tot i que participem en el 
projecte, d’informar la ciutadania i de retre comptes.   

2. Preguntem al govern si pensa col·laborar amb la processó de Divendres Sant? 

L’alcaldessa, Sra. Moreno, respon: Precisament avui m’he reunit amb les persones que duran a 
terme les processons de Setmana Santa. Em van demanar hora quan vam coincidir en els 
Caputxins, i han vingut avui a les 2 de la tarda. Ha estat una reunió molt afable, molt fàcil, i de 
seguida ells ens han proposat el que volen fer. Ens ha semblat fantàstic i molt raonable. Han 
exposat el que volien i nosaltres els hem dit que sí, que cap problema, i endavant.  

El regidor Sr. Fors diu: Evidentment jo sabia que hi havia aquesta reunió. Li recordo que fa dos 
anys que ho vam fer i que cada vegada ha estat pregunta de la llavors oposició i avui govern, 
que per què hi col·laboràvem i per tant m’alegro que alguns de vostès hagin rectificat i creguin 
oportú acompanyar i  liderar aquesta iniciativa, donar-hi suport.  La processo de Divendres 
Sant em preocupava perquè quan vam parlar dels pressupostos vam demanar si hi havia diners 
per als Tres Tombs i per al Divendres Sant. 

Quan diuen col·laborar, es refereix a econòmicament?

L’alcaldessa, Sra. Moreno, respon: Les persones que han vingut a explicar-me la  processó que 
faran no m’han demanat ni un euro. 

En canvi, el que jo li preguntava en tots els plens, no era per què l’Ajuntament participava en la 
processó. Li vaig preguntar quant havia costat la processó i vostè aquí em va dir que res. Al cap 
de dos o tres plens sorprenentment, van presentar una modificació de crèdit per pagar el que 
va costar la processó, que eren 2.234€. A nosaltres no ens han demanat diners, per tant no 
ens costarà cap euro i tenen tot el nostre suport perquè nosaltres mai ens hem negat al fet 
que hi hagi una processó. Si hi ha vilatans a Arenys de Mar que decideixen fer les processons 
que considerin oportunes, òbviament l’Ajuntament els ha d’ajudar amb el que ells demanin:  
talls i neteges de carrers, etc.) Una altra cosa és que l’Ajuntament pagui certs actes que 
sorgeixen de la societat civil. 

La reunió ha anat molt bé, ells han decidit per on passarà la processó i nosaltres els hem donat 
l’OK. Tindran tot el nostre suport en el tall de carrer i respecte a la brigada, perquè és un 
divendres a les 20.00 hores, i haurem de fer cartells per als carrers per on passa la processó 
perquè la gent no tregui les escombraries fins més tard. Per tant, tot el nostre suport a la 
processo i a qualsevol entitat que vulgui fer coses per Arenys de Mar.

El regidor Sr. Fors diu: Una cosa és que hi hagi una modificació de crèdit i una altra que jo 
amagués que hi havíem posat diners. Nosaltres no ho vam amagar. I la veritat, em sorprèn que 
no li demanin diners, perquè hi ha la despesa de les flors i moltes altres coses per a les quals 
l’any passat ens en van demanar. Jo he parlat amb unes persones que m’han dit com ho podien 
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fer per tenir diners per a aquest any, per tant crec que vostès deuen haver parlat amb els de la 
processó que també fan de la Renglereta. Però hi ha una quantitat de diners que sempre ens 
demanaven per a l’escenari i altres coses. Si realment no fan escenari i no posen ni una planta, 
tant a fora com a dintre de l’església, ni compren ciris i ni fan res d’això, doncs a mi em sembla 
bé. Nosaltres no els  donàvem diners perquè sí, els hi donàvem perquè ens els demanaven. El 
primer any vam gastar més del que ens esperàvem i l’any passat vam rebaixar-ho a la meitat. 
Celebro que en tinguin prou sense l’aportació de l’Ajuntament, però també els preguntaré 
d’on trauran els diners perquè hi ha unes despeses, i l’Ajuntament em sembla que un mínim hi 
podria ajudar. Si ho demanen, evidentment.   

L’alcaldessa, Sra. Moreno, respon: Li repeteixo que no ens han demanat diners, ens han 
demanat que la Policia i la Brigada els ajudessin. 

Tenen tot el nostre suport en tot. 

I m’agradaria que quedés clar que ells han escollit el recorregut. 

3. Ens pots explicar el regidor què va passar la nit del divendres 3 de febrer, quan l’escola Joan 
Maragall va quedar oberta tota la nit, amb el perill que això suposa? 

El regidor Sr. Vinyes respon: Es un error imputable només a mi. Tinc entès, per això, que 
només va ser el gimnàs que va quedar obert, no va ser tota l’escola, entre d’altres coses 
perquè l’escola es tanca automàticament. Això no passarà més, però va ser culpa meva. 

4. Dins del pressupost 2017, hi ha una partida específica per a l’edició de l’ATR? Quin cost 
anual suposa? I amb quins motius es torna a editar? 

El regidor Sr. Muñiz respon: Des d’aquest govern hem apostat per editar el butlletí municipal 
perquè veiem que ja disposem de molts canals actuals per estar tots informats i dins de 
l’Ajuntament vetllem perquè la informació arribi als vilatans de totes les maneres possibles. 
Creiem que retre comptes i fer conèixer l’acció del govern és una mostra més de la 
transparència que aquest Ajuntament vol fomentar. De fet, l’edició de ATR consta des d’un 
primer moment en el pla de mandat que vam presentar al seu dia. En el PAM ja vam dir que 
estàvem disposats a fer-ho. 

El cost serà de 600€ més IVA cada edició bimensualment, això són uns 4.000€ anuals. És cert 
que teníem una partida de 12.000€ i l’hem pogut reduir a 4.000€. Sortiran uns 3.500 números 
cada dos mesos.  

El regidor Sr. Llodrà diu: Serà bustiada? És a dir, porta a porta o es dipositarà en diferents 
equipaments de l’Ajuntament? 

El regidor Sr. Muñiz respon: Vam veure que realment el porta a porta va dur problemes al seu 
dia, i el que hem decidit és deixar-lo en llocs municipals i en establiments que vulguin 
col·laborar tenint-la. S’hi dipositarà i la gent podrà agafar-la. 

5. Ens pot passar la Regidoria de Promoció Econòmica el Pla Formatiu per a aquest any? Quins 
col·lectius són els prioritaris? Quin cost final es destinarà a aquesta formació? 
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El regidor Sr. Mas respon: Primer de tot demanar disculpes per no haver enviat la relació de 
cursos com em vaig comprometre en el Ple passat.

Des de la regidoria hem fet el Pla formatiu per al primer semestre de l’any. Són un total de set 
cursos amb un cost total de 6.290,20€. D’aquest pressupost s’ha de restar el 75% de dos 
cursos que són subvencionats per la Diputació de Barcelona, amb un total de 5.571,29€.

Aquests cursos van destinats a tota la gent que vulgui tenir més coneixements i aptituds, tant la 
gent que està a l’atur com qui està treballant i vol ampliar les seves aptituds.

Al sector de l’hoteleria és on dediquem més cursos, un total de cinc: Manipulador d’aliments, 
Francès a l’hoteleria, Ajudant de cuina, Ajudant de cambrer i Anglès a l’hoteleria. Aquests 
cursos van destinats, com ja he dit, a la gent que està a l’atur i a qui ja té feina, per tenir més 
coneixements.

A més a més, farem un curs per aprendre a fer servir el Word i un altre per preparar-se per 
fer una entrevista de feina.

En total es faran set cursos el primer semestre i valorarem l’acceptació d’aquests cursos per 
programar el segon semestre. Ja en tenim un parell de pensats i programats però encara no 
està tancat el semestre.

La regidora Sra. Pérez diu: Em sorprèn perquè realment és calcat al de l’any passat i a més 
només han fet el primer semestre. Ens agradaria veure què tenen planificat pe al segon 
semestre. 

Pla formatiu 2016 : 
1. Cambreria
2. Curs de francès per a hostaleria
3. Manipulació d’aliments (2)
4. Iniciació a la cuina
5. Anglès per a administratius
6. Com utilitzar el facebook i whatsApp en el comerç
7. Com trobar feina en persones de més de 45 anys
8. Màrqueting directe al comerç
9. Nous canals de recerca de feina
10. Anglès per a hostaleria
11. Si la crisi et dona llimona fes suc.

No han aportat cap novetat, han copiat el mateix. 

No volien vostès fer les coses diferents? Si estan fent el mateix que fèiem nosaltres (calendari 
formatiu, firal, la pista de gel, les tapes al mercat...).

El canvi que esperaven els ciutadans d’Arenys ningú el veu. Un intent de còpia, però amb 
resultats pitjors: la pista de gel, els processos de participació ciutadana, els informes trimestrals 
que va prometre en entrar a govern i que finalment no s’ha vist capaç de fer, i així una llarga 
llista.
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Lamentem que àrees tan importants, que estan encapçalant projectes estratègics per al nostre 
municipi tinguin un lideratge tan ambigu i poc coherent. Hem perdut un temps molt valuós tots 
plegats.

Una altra cosa que també és curiosa és que no hi ha cap formació enfocada al sector 
comercial, és a dir, normalment des de l’Ajuntament sempre ens hem posat d’acord amb els 
comerciants per mirar de professionalitzar-los, millorar-los, fins i tot en qüestió d’idiomes i 
noves tecnologies. És molt important, ens ho demanen molt. En les enquestes de valoració que 
vam fer l’any passat era un dels temes principals i aquí no ho és, no ho hem vist, no sé si és que 
no han agafat les millores de les formacions de l’any passat. 

Després, creiem que és clau en la formació millorar les competències i les competitivitats de 
les persones. Aquí només hem vist: buscar feina o ajudar a buscar feina, que seria el mateix que 
l’any passat vam fer de trobar feina a persones de més de 45 anys. 

Està molt enfocat a l’aspecte de l’hoteleria bàsicament i n’han posat dos per a col·lectius, 
entenc, en risc d’exclusió social, que serien: el d’eines professionals Word i el de SOS, però 
ens falta el sector comercial. 

Ahir el PDCAT d’Arenys de Munt va presentar una iniciativa on es van posar d’acord les 
empreses, l’IES i l’Ajuntament per tirar endavant plans de formació conjunts i que realment 
responguin a les necessitats del teixit productiu del municipi, del teixit comercial. Seria 
interessant que poguessin posar-se d’acord, entrevistar-se amb la UBICA per si realment 
cobreix les necessitats d’ells, si no els resultats ja sabem quins són i haurem de canviar-ho.

El regidor Sr. Mas respon: Hi estic d’acord, tot això que ha dit està molt bé i en prenc nota. El 
sector comercial, en aquest primer semestre, sí que és cert que no l’hem vist. Valorarem 
aquests cursos primer i en el segon semestre mirarem si es fan aquests cursos o se’n fan 
d’altres. 

Per cert, durant el mes de gener, a Arenys de Mar, l’atur va tenir una disminució de 27 
persones, cosa que ens anima a seguir treballant en aquest sentit i ens demostra que la línia 
que seguim és la correcta. Segur que hi ha coses que es podrien fer millor i les farem, no en 
tinguin cap dubte.

La regidora Sra. Pérez diu: Nosaltres també ens n’alegrem, sobretot perquè durant dos mesos 
consecutius l’atur havia pujat i Arenys de Mar era un dels municipis del Maresme on més 
s’havia incrementat. 

M’agradaria fer-li una pregunta relacionada amb això que no m’ha acabat de contestar. De cara 
al segon semestre, quina dotació pressupostària tenen en formació? Perquè aquest primer 
semestre els set cursos ja són 5.000€. Dins la partida d’aquest any, quant pensen dedicar a 
formació?   

El regidor Sr. Mas respon: Tenim un total de 12.000€ pressupostats, cosa que vol dir que ens 
n’hem gastat la meitat i encara resta l’altra meitat.
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6. Quin cost suposa l’adhesió al programa Re-empresa? 

El regidor Sr. Nogueras respon: Aquest programa, que consisteix a posar en contacte –previ 
estudi de viabilitat–  la persona o empresa que vol vendre, amb altres empreses o persones 
interessades a adquirir un negoci en marxa, és un servei gratuït que ofereix la DIBA i que 
PROMOCIÓ ECONÒMICA aprofita per donar ajuda i servei als vilatans i vilatanes que 
estiguin interessats en qualsevol de les dues possibilitats –COMPRAR O VENDRE UN 
NEGOCI INTERESANT.

La regidora Sra. Pérez diu: A Arenys han tancat diversos negocis i arribem tard. 

Quina repercussió tindrà al Viver d’Empreses? El Viver és per a nous negocis, no per a 
transmissions. Les empreses que s’han acollit el darrer any a aquest programa han estat 36% 
sector comerç i 29% hoteleria. Aquest tipus d’empreses són les usuàries del Viver d’Empreses? 
Podem comprovar que NO. En aquest programa no hi ha els perfils que han d’ocupar en un 
futur els espais del Xifré. Un programa que ens han venut per omplir de contingut el Viver, 
però en què l’Ajuntament només fa d’intermediari per lligar l’agenda del Tecnocampus i 
l’empresa interessada. Serà el Tecnocampus que oferirà el servei, no el nostre Ajuntament. 

Per gaudir dels serveis de Reempresa és necessari donar-se d’alta al servei. Per donar-se d’alta 
cal entrevistar-se amb un consultor del Centre perquè aquest pugui garantir la veracitat de les 
empreses i les intencions dels reemprenedors. S’hauran de desplaçar fins a Mataró o Pineda? 
Són els dos punts de Reempresa a la comarca? 

Això demostra la poca planificació de l’Àrea, molt de fum i notícies a la premsa local, però 
pocs resultats. Com diria un company seu de govern, molta fressa i poca feina real. 

Un servei que s’ofereix des de Reempresa és la formació. Tenen previst fer alguna sessió de 
formació o taller dins el Pla formatiu d’aquest any? Això demostra de nou la poca o escassa 
planificació, i que van a remolc dels programes que s’ofereixen des de la Diputació o la 
Generalitat als quals s’adhereixen sense analitzar quins recursos suposaran, quin cost tindrà i 
quina repercussió suposarà per a la nostra vila. Tenim un projecte únic a la comarca, com el 
Xifré i encara estem esperant que ens expliquin què hi volen fer.

El regidor Sr. Nogueras respon: Aquest programa acostarà els interessats a vendre o comprar 
el projecte que més els interessi. Tecnocampus no vindrà aquí a fer aquesta feina, nosaltres 
dirigirem les persones interessades en un sentit o en un altre cap a Mataró.   

La regidora Sra. Pérez diu: Aleshores no dinamitzarà el Viver d’Empreses, vostès ho han venut 
com una dinamització i no és així, és a dir, han venut un programa com si tinguessin un 
projecte per al Viver d’Empreses i no és així. 

El regidor Sr. Nogueras respon: Un dels productes que oferirà el Viver d’Empreses és 
precisament el de col·laborar amb tot tipus de transacció econòmica de negoci que es pugui 
produir en el poble. Per altra banda entenem que es un servei que pot ser molt interessant i 
ens estranya també que no s’hagi agafat abans. 

7. Quan es facilitarà el reglament definitiu i l’estudi d’impacte econòmic del Viver d’Empreses? 
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El regidor Sr. Nogueras respon: 

Doncs miri, també aquí li he de contestar de manera similar  a com ho he fet abans. 

Vostè com a membre o representant del Consell de Promoció Econòmica, va ser convidada i 
de fet va assistir, a la presentació del Reglament on es varen recollir suggeriments de les 
diferents persones i dels col·lectius que cadascun dels assistents representava. 

Li puc avançar que la major part de les aportacions varen ser recollides i incorporades al 
reglament, i per concretar-me a la seva pregunta li he de dir:  

El reglament encara no és definitiu, per ser-ho, abans conjuntament amb l’informe de 
sostenibilitat econòmica i el de taxes,  ha de ser aprovat pel ple. confiem que això sigui en el 
proper ple de març. 

Si es aprovat anirà a exposició pública, i finalment resoltes  les al·legacions, es presentarà a la 
Generalitat, que és qui hi ha de donar el vistiplau definitiu, i que és vinculant-  fins aleshores no 
serà definitiu

Amb tot, li puc facilitar el reglament tal com està en aquests moments, però repeteixo NO ÉS 
DEFINITIU.

Contestant a la segona pregunta, el que vostè en diu “l’estudi d’impacte econòmic del Viver 
d’Empreses”, li he de dir que el seu nom és Informe de sostenibilitat econòmica, que s’està 
tramitant i que si tot va be, el tindrem abans de celebrar el Ple, on ha de ser aprovat.

La regidora Sra. Pérez diu: Des que van entrar a govern el mes d’abril, s’han publicat 6 noticies 
relacionades amb el Viver:

 22 març: inauguració del Viver
 17 de maig: Nogueres creu que el Viver no obrirà fins a final d’any.

o Falta estudi econòmic
o Analitzar el personal necessari
o Estudi preus públics

 14 juliol: El Viver disposa d’un punt d’informació per donar-lo a conèixer.

Donar informació sobre el Viver? Quina informació si diu que no tenen ni reglaments ni preus 
públics aprovats? Curiosa la informació que podem donar.

La CUP va fer un prec demanant que es millorés la informació que es donava perquè era 
lamentable. 

També va afirmar en la resposta de la CUP que tenia 30 empreses en llista d’espera. 

Tot i així, en aquesta notícia ens avança que el Viver serà per a nous emprenedors. Gran 
notícia, ara ja disposem de més informació, tot i que encara no s’ha decidit el perfil ni els 
sectors prioritaris que han d’ocupar aquest espai. Cal convocar el Consell de Promoció 
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Econòmica i convocar un procés de participació ciutadana per decidir-ho però vostè es veu 
que ja ho té clar.

 20 de juliol: L’Ajuntament tanca un conveni amb el Tecnocampus perquè aporti 
personal al nou Viver.


Quin personal ha aportat fins al dia d’avui? 

El cost d’aquest conveni ha estat de 3.000€ i no hem vist cap tècnic al Viver d’Empreses. Calia 
gastar-se 3.000€ en un conveni que no s’ha realitzat? Que més ha ofert el Tecnocapus per 
aquests 3.000€?

Un dels serveis que s’oferia des de la DIBA a través del FEDER del Viver era l’assessorament 
per a la redacció de tota la documentació per entrar en funcionament el Viver. Teníem el 
reglament i la proposta d’estudi econòmic fets, però han pagat (quan no feia falta) al 
Tecnocampus. Li recordo que el Tecnocampus ven serveis a les administracions públiques i a 
les empreses privades, amb nosaltres han fet l’agost perquè no tenim ni personal i hem hagut 
de pagar per una feina que la Diputació ja ens va fer. 

Una noíticia on venen fum.

 3 d’octubre. Moreno diu que es vol portar els preus públics del viver d’empreses al Ple 
aquest mes.

Suposo que el Tecnocampus els va retornar el reglament de la Diputació amb algun afegitó, 
per justificar la seva feina.

Ple del mes d’octubre? No sabien que s’havia de fer una procés de participació ciutadana per 
aprovar el reglament? No els ho van explicar els tècnics del Tecnocampus, dins del servei dels 
3.000€? Difícilment en tres setmanes es pot fer aquest procés. Una altra notícia on es ven 
fum!

 4 de novembre: L’Ajuntament està acabant de tancar el nou reglament del Viver 
d’empreses.

Però no havíem pagat al Tecnocampus perquè ens faci aquest feina? 3.000€!!!

Diuen que volen portar el reglament al mes de desembre al Ple. Veig que encara no són 
conscients del que significa obrir un procés de consulta pública, perquè el 10 de novembre 
obren el període d’exposició pública. Nota: quantes aportacions ciutadanes es van rebre? 

Van convocar el Consell de Promoció Econòmica, al qual vam assistir i es va discutir el 
reglament amb agents econòmics i socials i no hem rebut l’acta d’aquest Consell. 

Una altra noticia on es ven fum! No l’estan tancant, han iniciat el procés de treball i consens 
amb els agents socials i les forces polítiques. Que és ben diferent!
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 5 de desembre: El Viver rep el vistiplau dels inspectors del FEDER. 

Preveuen passar el reglament al Ple de gener, però ara si que no han volgut concretar data. 

Està bé que després de donar quatre possibles dates finalment no vulguin donar una data. Això 
se’n diu rigor.

I ens recorden que estan rebent assessorament de nou del Tecnocampus i del Consell 
Comarcal. Potser no han quedat contents amb el Tecnocampus que ara també hi entra el 
Consell Comarcal? Amb algun cost?

I una dada més que demostra que no disposen de cap Pla per al Viver d’Empreses, després de 
10 mesos. En l’acord que van fer les 4 forces polítiques que van entrar a govern pels drets 
socials, per la transparència i el bon govern, en l’apartat “un Arenys de Mar actiu en la seva 
promoció i els sectors econòmics locals”, enlloc es parla del Viver d’Empreses. Entenc que 
vostè deuria negociar alguns avantatges per a les seves regidories. Seria el més normal. Però 
pel que es veu no, només el volien per sumar. I sap greu perquè estem perdent un temps molt 
valuós per fer valer un Viver d’Empreses que podria canviar la configuració econòmica i 
emprenedora del nostre municipi. Molt trist que el Viver no suposi una prioritat per aquest 
govern. 

Contrarèplica: El PDeCAT d’Arenys de Munt ahir va fer la presentació d’una nova associació 
d’empresaris, institut, serveis i comerç per treballar plegats en la promoció econòmica del 
municipi. Aquest tipus d’iniciatives són les que ajuden a créixer i potenciar l’economia local. 
No vendre fum a través del mitjans de comunicació local. 

El regidor Sr. Nogueras respon: No tot el que ha dit vostè és veritat, pensi que el conveni amb 
el Tecnocampus no va ser per fer el reglament del Viver. També li he de dir que no sé quin 
projecte tenia vostè amb el Viver per tirar-lo endavant si fa un any el va inaugurar, de manera 
que no sé que m’està explicant ara a mi. 

Les coses es fan de mica en mica i no sempre es poden fer com volem nosaltres. Pensi que 
més de la meitat del temps els alts funcionaris d’aquesta casa estan emplenant informes per al 
govern central de Madrid, de manera que no ens poden dedicar tot el temps. 

8. Quantes llars amb auto compostatge s’han acollit a l’estalvi del 10% de la taxa 
d’escombraries? 

La regidora Sra. Martín respon: El període per sol·licitar aquesta bonificació és fins al 31 de 
març. No sé si es volen esperar a aquesta data per tenir totes les dades o si volen les 
sol·licituds fins al moment, demà els les faig arribar.

9. Tenim data aproximada ja, de convocatòria del Consell de Salut que ha de presidir la nostra 
vila? 

El regidor Sr. Sala respon: No.

10. Quan s’iniciarà la campanya informativa de tinença d’animals a la nostra vila? El regidor el 
passat ple ens va dir que en breu, i no hem vist que hagi començat. 
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El regidor Sr. Sala respon: Com bé sabeu, en les darreres setmanes hi ha hagut una moratòria 
de l’ordenança de tinença d’ animals fins que tiri endavant la seva modificació.

Això ha fet que ens endarrerim perquè no hem volgut començar la casa per la teulada, i iniciar 
la campanya informativa de tinença d’animals precipitadament abans de perfilar les 
modificacions que es voldran fer a  l’ordenança actual.

Però tenint en compte que això pot trigar una mica fins que finalitzi el procés, el que tenim 
pensat de fer és una primera fase informativa, que un cop tinguem l’ ordenança s’ ampliarà, en 
la qual de moment expliquem als veïns alguns dels deures que tenen com a propietaris 
d’animals. Com són l’obligatorietat de xipar i censar els gossos, de ser cívics i nets, de 
respectar els veïns i un llarg etcètera perquè amb la participació de tothom puguem conviure 
sense cap problema. 

La regidora Sra. Real diu: Encara que ara es refaci l’ordenança, hi ha uns bàsics que entenem 
que s’han d’anar recordant a la població mentre no tenim la nova normativa. I això és el que 
pensem que cal fer de moment.

El regidor Sr. Sala respon: Jo crec que l’essencial és intentar començar abans de l’estiu. Té raó 
quant al fet que s’han d’anar recordant certs paràmetres als propietaris com s’ha fet 
anteriorment. S’ha d’informar els propietaris de l’obligatorietat de  xipar, de censar, etc., com 
ja he dit abans. Però sí que hem d’anar per feina i sí que hi ha una realitat: l’inici d’una nova 
campanya. 

11. Què pensa fer la regidora davant l’increment massiu d’andròmines presents als carrers de 
la nostra vila? 

La regidora Sra. Martín respon: En primer lloc, no hi ha un increment massiu d’andròmines. 
Està clar que hi ha andròmines al carrer, que n’hi ha més de les que ens agradaria, i que el 
sistema de recollida no acaba de funcionar (ni aquí ni enlloc on es fa). Llavors, com ja vaig dir 
en un altre ple en què m’ho van preguntar, quan toqui tornar a licitar el servei, s’estudiarà quin 
és el millor sistema. Però a mig contracte no es pot canviar el sistema de recollida. En tot cas, 
per millorar-ho ara, d’una banda, l’ordenança de residus comença a fer efecte i al mes de gener 
hi ha hagut una davallada respecte el gener passat. A més estem treballant una campanyeta de 
recordatori del sistema de recollida, en general, i als punts més habituals d’abandonament.

La regidora Sra. Real diu: Segurament, els adjectius i les paraules poden ser diferents segons de 
la banda que es mirin. 

Nosaltres sí que pensem que hi ha un increment massiu, però també entenem la seva posició. 

No li demanàvem que trenqués el contracte, ni que el modifiqués. Ara en aquests moments no, 
ho vaig entendre molt bé quan ho va explicar en l’altre Ple. Només li he demanat el que vostè 
m’ha respost fa un moment i li agraeixo.  

La regidora Sra. Martín respon: Només una puntualització, quan li dic que no tenim un 
increment massiu d’andròmines és perquè tenim uns Excel amb la recollida d’andròmines al 
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carrer no programades. I un dia si vol els hi envio, els mirem i veurà que no hi ha un 
increment  massiu d’andròmines.

La regidora Sra. Real diu: Entenc que vostès recullen moltes andròmines, però n’hi ha moltes 
que queden al carrer o bé es recullen després de queixes via xarxes, que espero que no cregui 
que són d’amics meus, i que vostè deu veure igual que jo perquè es recullen l’endemà. I això 
ho trobo bé, perquè a mi quan em passava feia el mateix. 

Li agraeixo la seva resposta, i quan vostè tingui temps ja m’ensenyarà aquests Excel que diu.

I atès que no hi ha més assumptes a tractar la Sra. Alcaldessa donà per aixecada la sessió a les
21:20 hores, de la qual cosa jo, el Secretari, en dono fe.

Vist i plau
El secretari                                                                             L’alcaldessa
Sergi Ribas Beltrán                                                                  Annabel Moreno Nogué
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